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PŘEČTĚTE SI V TOMTO ČÍSLE

Pražská muzejní noc na Chvalském zámku už podruhé 
Letošní 6. Pražská muzejní noc přilákala z 20. na 21. června
neuvěřitelných 179 tisíc návštěvníků do osmadvaceti institucí
a pětapadesáti objektů. Podruhé se do akce propagující kulturní
památky, muzea a galerie zapojil také Chvalský zámek, kam
v sobotu od devatenácté do jedné hodiny ranní zavítaly stovky
zájemců o umění a historii. Kromě netradiční noční prezentace
nejvýznamnější památky Horních Počernic a tří komentovaných
prohlídek stálé expozice
grafičky Ludmily Jiřincové
připravili zaměstnanci
zámku doprovodné akce,
z nichž divácky nejatraktiv-
nější byla zajisté ohňová
show, legenda vyprávěná
tancem a ohněm v podání
členů skupiny Pa-Li-Tchi.
Ještě před půlnocí bylo na
zámku plno lidí. 
Více na str. 18

V souvislosti se vstupem České republiky do Evropské unie před pěti
lety jsme často slýchavali, že znovu vstupujeme do Evropy. Tento
omyl vyvrací především fakt, že jsme v ní trvale zakotveni  někdy od
5. století, i když jsme od té doby nejednou žili v područí někoho poli-
ticky i vojensky silnějšího. Náš vstup do Evropské unie představuje
v dnešní době především partnerství a kontakty se zeměmi unie
v oblasti vzdělávání, kultury a sportu. S tím také koresponduje smlou-
va o spolupráci mezi Horními Počernicemi a německým
Brunsbüttelem, jejíž podpis jsme si v červnu připomněli účastí na

Dnech česko-německé
kultury. Naši městskou
část reprezentovali na
severu Německa
především vynikající
mladí muzikanti
z hornopočernické
základní umělecké
školy a výstava
o Horních Počernicích.
Více na str. 8 - 10

Už od konce 19. století patří u nás sport k běžnému životu. I pro nej-
chudší děti byla organizovaná cvičení tak samozřejmá, že nespor-
tovní jedinci byli spíše zatracováni. Ani dnes sportovišť neubylo,
naopak se staví haly, aquaparky, sjezdovky, stadióny nebo golfová
hřiště. Zkuste ale s dítětem zaklepat na dveře některého ze sportov-
ních oddílů. Ano, račte dál, pokud má vaše ratolest talent a vy pení-
ze. Pak už několikrát týdně na trénink, o víkendech soutěže, v létě na
soustředění... Takže, milí  rodi-
če, babičky nebo dědové, je to
na vás! Musíte se rozhodnout,
nejsme tu pro zábavu, ale potře-
bujeme výsledky, jinak je vaše
dítě nepoužitelné. Tak to dnes
chodí v mnoha sportech, i když,
čest výjimkám! Své o tom ví
Jaroslava Mertlová-Geyerová,
která se od tří let stará o svou
neteř Jiřinku, nadějnou kraso-
bruslařku.
Více na str. 20 - 21

Desetiletá úspěšná spolupráce Počernic a Brunsbüttelu

Nadějná krasobruslařka Jiřina Geyerová hledá sponzora
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Milí čtenáři,
v prázdninovém dvojčísle tradičně
rekapitulujeme letní divadelní festival
a více se věnujeme aktivitám našich
škol, protože červnových událostí
bylo v závěru školního roku opravdu
hodně. Najdete zde také mnoho
informací o kulturním, sportovním 
a společenském dění v obci.
Přejeme vám hezké léto a dětem
krásné prázdniny.

redakce

Z obsahu:

4 Výsledky evropských 
parlamentních voleb 2009 
v Horních Počernicích

8 10 let přátelství měst
Brunsbüttel a Horní 
Počernice

14 Skončil 39. ročník 
festivalu Divadlo v přírodě

17 Oslavy 10. narozenin 
Střediska křesťanské 
pomoci 

17 Co chystá Chvalský zámek 
o prázdninách 2009

20 Nadějná krasobruslařka 
Jiřina Geyerová 
z Horních Počernic

29 Pohádkový les 
ve znamení večerníčků

37 Osmé setkání majitelů 
unikátních motocyklů 
značky Bőhmerland

Vážení čtenáři,

v minulém čísle jsem opěvoval bohaté
jaro. Dělili jsme se s vámi na stránkách
našeho zpravodaje o krásné dojmy
z počernických akcí v dubnu a květnu.
Jistě bych mohl pokračovat na stejné
téma i pohledem na letošní červen, to
bych se ale nemohl vyhnout lítosti nad
poněkud propršeným letošním divadel-
ním festivalem v přírodě, naší největší
červnové akci. O to více bych rád podě-
koval všem organizátorům i ochotníkům,
kteří se zhostili svého neobyčejného kul-
turního poslání s radostí i láskou -
navzdory počasí. 39. ročník festivalu je za
námi, ať žije jubilejní 40. ročník v příštím
roce! A ať mu přeje kromě sponzorů i sám
svatý Petr.

Chtěl bych také dnes poděkovat našim
voličům. Ano, červnové evropské volby
jsou již minulostí, ale přece jen se k nim
vrátím. Nejen tím poděkováním za účast
a hlasy pro pravici. Jsem potěšen dosa-
ženým výsledkem, zejména pak návra-
tem na pozice většiny odmítající levé či
levostředové trendy. ODS se po říjnové
"poplatkové" porážce vrátila na čelo
volebního výsledku, což nedlouho poté
potvrdily i průzkumy volebních preferencí.
A protože se vlivem letošních událostí
a vývoje naší politiky neodvratně rýsují
další volby na začátku října, a volič má
přece jen před sebou letní okurkovou
sezónu jak stvořenou pro přemýšlení
komu  dát svůj hlas v klání parlamentním,
pak mi dovolte, abych u tématu voleb pro
dnešek zůstal. Už proto, že v říjnu půjde
o daleko více než v červnu. Vždyť jistě
nikdo z nás nechce, aby se opakoval
poslední volební pat a jeho nežádoucí
následky se vším všudy. 

A tak přemítám o tom, jak je dobře, že
v těch posledních volbách odpadli
odpadlíci, že voliči spočítali Paroubkovi
jeho likvidaci naší vlády v době evropské-
ho předsednictví, ale také o tom, co voli-
čům v nadcházejících volbách reálně
a pozitivně nabídnout. Nabídnout v době,
kdy se blíží dvacáté výročí listopadu 1989
a kdy se v současné situaci hospodářské
krize rozplývají poslední iluze o "vítězství
pravdy a lásky nad lží a nenávistí". Ten
dnešní úvodník píšu v den 59. výročí
popravy Milady Horákové, naší největší
oběti komunismu, a tak se mocně nabízí
téma: proč se už konečně nevyrovnat
s naší minulostí, proč pro to neudělat
konečně zásadní a nezvratné kroky.
Nikoliv jménem jedné strany nebo obětí
členů jedné strany (jak se o to v těchto
dnech snaží sociální demokracie), ale
upřímně a za celý český národ tak pozna-
menaný desítkami let totalitního režimu.
Ale ta realita šance na úspěch tohoto

kroku mi připadá jako náš počernický sen
o dokončení výstavby kanalizace. Mimo
jiné, i to už není dnes téma jen pro komu-
nální politiky na úrovni hlavního města
Prahy nebo městské části, je to věcí
i správy státu prostřednictvím minister-
stva životního prostředí. Kdo jiný by měl
mít vpravdě generální zájem na tom, aby
v této zemi na začátku třetího tisíciletí
končily splašky tam, kde mají končit. 

Přece jen mě však jedna myšlenka
vrací od hmotného k nehmotnému.
Příznávám, že se mi tyto úvahy honí hla-
vou už delší čas. A tak vyslovím právě teď
to přání, že bych moc chtěl, aby se pravi-
ce u nás daleko více přimkla ke křesťan-
ství. A to nejen pro konečné a hmotné
vyrovnání s církvemi, což je rovněž neod-
dělitelnou součástí vyrovnání s minulostí,
a to nejen kvůli svatovítské katedrále
a nejen pro vrácení role náboženství
u nás zpět na odpovídající pozici.
Především pro to, aby křesťanství, které
chrání mravní hodnoty, lidskou pokoru
a dobro, mělo u nás konečně silného
politického partnera, fórum pevné
a nevratké, fórum tmelící pravici i spojující
vůli a schopnost definitivně odvrátit
návrat na cestu zpátky doleva. Aby nábo-
ženství také umravňovalo politiku a bude-
li třeba i politiky - pana prezidenta nevyjí-
maje. Máme v tomto smyslu v posledních
měsících dosti smutného poučení
a máme se v tomto smyslu v Evropě i ve
světě co učit. 

Vážení čtenáři, přeji vám krásné léto
v Horních Počernicích i všude tam, kam
vyjedete strávit letošní dovolenou.
A nemějte mi za zlé, že jsem tak hluboko
sáhl k předvolebním tématům. Ale věřte,
moc o to vítězství pravé cesty stojím.

Váš starosta
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20. zasedání Zastupitelstva městské
části Praha 20 se konalo v kulturním
centru Domeček a začalo v 17 hodin.

Zastupitelstvo schválilo:
-  výsledek hospodaření (závěrečný účet)
městské části za rok 2008 s výhradou, s
dosaženým rozdílem příjmů nad výdaji ve
výši 25 291,08 tis. Kč při dosažených pří-
jmech 212 906,84 tis. Kč a vynaložených
výdajích 187 615,76 tis. Kč
- výsledek hospodaření příspěvkových
organizací zřízených městskou částí
Praha 20 - Horní Počernice za rok 2008
- prodej obecních pozemků parc. č.
1204/43 a 3867/4 o celkové výměře 124
m2 v lokalitě při ul. Václavická, k. ú. Horní
Počernice
- prodej obecních pozemků parc. č.
4344/8 o výměře 17 m2, parc. č. 4539/3
o výměře 2115 m2, parc. č. 4539/5
o výměře 422 m2, parc. č. 4554/18
o výměře 26 m2, parc. č. 4554/21
o výměře 6 m2, parc. č. 4558/7 o výměře
7 m2 o celkové výměře 2.593 m2 v tělese

Informace ze zasedání Zastupitelstva MČ Praha 20 dne 22.6. 2009
dálnice D11 a přilehlých komunikacích,
k.ú. Horní Počernice Ředitelství silnic
a dálnic ČR 
- výše vyčíslené úpravy rozpočtu MČ
Praha 20 na rok 2009 č. 11. - 17. prove-
dené na základě rozpočtových úprav
z MHMP
- výše vyčíslené úpravy rozpočtu MČ
Praha 20 na rok 2009 č. 19. - změny
investičních akcí 
- výše vyčíslené úpravy rozpočtu MČ
Praha 20 na rok 2009 č. 18. - finanční
dary na akci Čarodějnice 2009
- otevření kontokorentního úvěru
k běžnému účtu zdaňované činnosti
č. 29022-2000923349/0800 ve výši 8 000
tis. Kč, vedeného u České spořitelny a.s.,
pobočka Náchodská

Zastupitelstvo neschválilo:
- prodej obecních pozemků parc. č.
4253/8 o výměře 201 m2 a 4276/17
o výměře 289 m2, tj. celkem 490 m2

v lokalitě Svépravice při ul. Božanovská,
k. ú. Horní Počernice 

Zastupitelstvo souhlasilo:
- s návrhem Pavlíny Doušové zveřejňovat
informace na webu

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
- aktuální ekonomické informace
- rezignaci Ing. Jaromíra Podroužka na
funkci předsedy výboru pro partnertství
Zastupitelstva městské části Praha 20
- zprávu o činnosti rady městské části
Praha 20
- informace o přístavbě objektu MŠ
Chodovická v areálu škol Ratibořická a
Chodovická, ul. Chodovická 1900, Praha
20 Horní Počernice
-  informace o rekonstrukci a půdní ves-
tavbě ZŠ Ratibořická 1700/28, Praha 20 -
Horní Počernice  

Zastupitelstvo jmenovalo: 
- Danu Mojžíšovou předsedkyní Výboru
pro partnerství Zastupitelstva městské
části Praha 20

Jolana Lizanová, 
vedoucí kanceláře ÚMČ Praha 20

Změny v doručování 
podle správního řádu od 1. července 2009
Dne 1. 7. 2009 nabude účinnosti zákon č. 7/2009 Sb., kterým
se mění zákon č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění pozděj-
ších předpisů. Nová úprava přesouvá odpovědnost za doruče-
ní písemnosti ze státu na občana. 
K zřejmě nejdůležitější změně, která se dotkne též obálky pro
doručování, dojde v § 23 odst. 4 správního řádu. Základním
pravidlem bude vkládání uložených a nevyzvednutých zásilek
do domovní schránky adresáta nebo na jiné vhodné místo.
Z toho vyplývá nutnost změny vzorové obálky. Nová obálka se
zeleným pruhem bude obsahovat příkaz k vložení nevyzvednu-
tých uložených písemností do domovní schránky nebo na jiné
vhodné místo (viz prohlášení na nové doručence „Nevracet,
vložit do schránky“. Toto prohlášení lze spolu s příkazem
„Uložit jen 10 dní“ také doplnit na přední stranu staré obálky

zpracoval Tomáš Kádner 2009

ODBOR OBČANSKO-SPRÁVNÍ

s červeným pruhem. Úložní lhůta je podle § 23 odst. 4 správní-
ho řádu ve znění zákona č. 7/2009 Sb. 10 dnů. Na staré obálky
bude nutné na přední stranu doplnit  žádost „Uložit jen 10 dní“.
Poslední změnou související s doručováním, která by měla
nabýt účinnosti k 1. 7. 2009 je změna § 20 odst. 1 správního
řádu. Novela zde výslovně zavádí možnost doručovat fyzické
osobě na adresu pro doručování písemností zapsanou
v evidenci obyvatel. Při doručování fyzické osobě tedy bude
správní orgán doručovat na adresu pro doručování zvolenou
podle § 19 odst. 3 správního řádu v řízení. Pokud si adresát
takto adresu nezvolil, bude správní orgán doručovat na adresu
pro doručování zapsanou v evidenci obyvatel. Pokud si adresát
takto adresu nezvolil, bude správní orgán doručovat na adresu
trvalého pobytu popřípadě na jiné místo podle § 20 odst. 1
správního řádu.

Ing. Alexandra Janáčková, vedoucí OSO

Evropské parlamentní volby 2009
Městská část Praha 20 Horní Počernice
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ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVY 

ODBOR ROZVOJE OBCE

Ošetření stromů jírovce maďalu 
proti škůdci - klíněnce jírovcové 

Odbor životního prostředí a dopravy Úřadu městské části
v Praze 20 - Horních Počernicích oznamuje, že společnost
FYTOHELP, s r. o., se sídlem  Obecní 14, 251 62 Mukařov /tel.:
204603889, e-mail: sejo@cmail.cz/, oprávněná dle živnosten-
ského zákona a specializovaná dle zákona č. 326/2004 Sb.,
v oboru Ošetřování rostlin, rostlinných produktů, objektů a půdy
proti škodlivým organismům, přípravky na ochranu rostlin, pro-
vedla ošetření (postřik) stromů jírovce maďalu (kaštan koňský)
proti škůdci - klíněnce jírovcové v k. ú. Horní Počernice na
pozemcích ve vlastnictví MČ Praha Horní Počernice.
První ošetření postřikem bylo provedeno 14. dubna 2009 látkou
DECIS MEGA EW 50 v koncentraci 0,012% a aplikováno moto-
rovým rosičem na kmeny a větve, kde se škůdce rojí. Druhé
ošetření následovalo na základě monitorování vývoje larev,
které procházejí čtyřmi vývojovými instary (stádii). Bylo prove-
deno dne 4. června 2009 postřikem napadených listů látkou
DIMILIN 48 SC v dávce 0,025%. Použité přípravky jsou povole-
ny a uvedeny v seznamu registrovaných přípravků na ochranu
rostlin, vydaném státní rostlinolékařskou správou. Ošetřené
stromy byly řádně označeny a po jednom měsíci bude označe-
ní odstraněno.
Ošetření stromů v katastru MČ Horní Počernice bylo provedeno
na následujících místech v tomto počtu: Osm stromů v parku na
Křovinově náměstí, z toho pět ve směru z ulice Náchodské, tři
vlevo od mateřské školy. Jeden strom u křižovatky ulic
Komárovské a Třebešovské, vpravo u zastávky autobusu
č. 273. Dále skupinka tří mladých kaštanů rostoucích na pravé
straně ulice Třebešovské proti parku u Divadla, za zastávkou
autobusu č. 273 před ulicí Votuzskou. Jeden strom byl ošetřen
v parku u divadla na rohu ulic Náchodské a Komárovské proti
České spořitelně, další na konci ulice Běchorské směrem
k obchodnímu areálu Plus, na východní straně rohu panelové-
ho domu č.p. 2070, vpravo podél cesty k lékárně. Osm kaštanů
bylo ošetřeno podél východního břehu Podsychrovského ryb-
níka mezi ulicemi Bártlova a Náchodská, dva v prostoru teniso-
vých dvorců TJ Sokol v ulici Otovické, jeden před restaurací
U nádraží v ulici Libuňské. Tři vzrostlé kaštany v areálu
Chvalského zámku a jeden u zastávky autobusů Chvaly. 
Larva vytvoří kratičkou chodbičku a malou kruhovou plošku
o průměru 1-2 mm, svléká kožku (exuvii) a odhazuje hlavovou

schránku. Exuvie a schránky nacházíme pouze brzy po přemě-
ně, později jsou těžko patrné, protože je larva svými pohyby
poškodí či zcela zničí. Z rozboru preparátů je patrné, že larvy
přijímají od 1. do 4. instaru potravu v tekutém stavu a její zbyt-
ky v tomtéž stavu také odcházejí.  Celkový vývoj larev trvá 25-
30 dnů. 
Upozorňujeme, že výskyt tohoto živočišného škůdce je nutno
redukovat a provádět pravidelná obranná opatření.
V podzimním období je třeba důsledně shrabovat a likvidovat
spadané listí s přezimujícím stadiem kukly (tím se zredukuje
početnost první jarní generace škůdce) a dále v jarním a letním
období pak opakovaně chemicky ošetřit porost (likvidovat líh-
noucí generace). Při víceletém kalamitním výskytu škůdce
dochází k oslabení a částečnému odumírání starších stromů.
Pro ty, kteří by chtěli na svých soukromých pozemcích provést
ošetření kaštanů napadených klíněnkou jírovcovou mohou
potřebný zákrok objednat u výše uvedené firmy. 

Ing. Magda Svojanovská, OŽPD

Mobilní sběr nebezpečného odpadu v červenci

V úterý 7. července 2009 bude v Horních Počernicích zajištěn
společností Pražské služby, a. s. mobilní sběr nebezpečného
odpadu na základě smlouvy s hl. m. Prahou. Občané mohou
v uvedený čas na zastávkových místech odevzdat nebezpečný
odpad do sběrného vozidla.  
Při mobilním sběru bude obsluha sběrných vozů na uvedených
stanovištích přijímat baterie, akumulátory, nádoby od sprejů,
mazací oleje a tuky /ne jedlé či potravinářské tuky/, ředidla
a barvy, léky a teploměry, kyseliny a hydroxidy, lepidla
a pryskyřice, detergenty /odmašťovací přípravky/, fotochemiká-
lie, pesticidy /přípravky na hubení hmyzu, hlodavců, plevelů,
odstraňování plísní/, zářivky a výbojky.
Časový harmonogram svozu a sběrová místa:
Ve Žlíbku (roh Třebešovská, proti restauraci) 15.00 - 15.30
Chodovická (roh Běluňská) 15.40 - 16.10
Božanovská (st. bus Svépravice, u kamenictví) 16.20 - 16.50
křižovatka ul. Jeřická - Dolská, 17.00 - 17.30
Mezilesí (parkoviště u prodejny Plus) 17.40 - 18.10
Stoliňská (Chvaly, proti bráně do ZŠ) 18.20 - 18.50

Další termín mobilního svozu nebezpečného odpadu bude
6. října 2009. Nejbližší stabilní sběrna tohoto odpadu je
sběrný dvůr hl. m. Prahy, Chvalkovická 3 - Horní Počernice.

Ing. Marie Novotná, OŽPD                                                                                                   

Prodej stavebních pozemků v Horních Počernicích

Městská část Praha 20 nabízí k prodeji 4 stavební pozemky:
parc. č. 4276/4 o výměře 773 m2, parc. č. 4276/5  o výměře 789
m2, parc. č. 4276/6 o výměře 775 m2 a parc. č. 4276/15 o
výměře 707 m2 v ul. V Lukách, k.ú. Horní Počernice /pozemky
parc. č. 4276/6 a parc. č. 4276/15 budou prodávány společně/.
Pozemky prochází v současné době nadzemní vedení vysoké-
ho napětí VN. 

Výběr proběhne formou obálkové metody. Hodnotícím kritéri-
em je výše nabídnuté kupní ceny s podmínkou složení jistoty
500.000 Kč, u dvou pozemků 1.000.000 Kč. Nabídky je nutné
zaslat nejpozději do 31.7.2009 do 12 hodin. Podmínky výběru
naleznete na internetové stránce www.pocernice.cz (úřední
deska) nebo vám budou poskytnuty odborem rozvoje obce
ÚMČ Praha 20 na tel. č. 271 071 694, 775.  

Monika Prchalová, vedoucí odboru rozvoje obceList kaštanu napadený klíněnkou jírovcovou
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ODBOR HOSPODÁŘSKÉ SPRÁVY A INVESTIC

V nedalekém Klánovickém lese můžete na stromech pozoro-
vat nejen poskakující veverky a zpěvné ptactvo, dávají zde o
sobě také vědět myslivci. Cedule přitlučené na kmeny listnáčů
hlásají návštěvníkům: Chovatelé psů, zamezte volnému pobí-
hání svých svěřenců po honitbě. Se zvěří se hospodaří podle
platných zákonných norem tak, aby byla zachována i pro
budoucí generace. Zvěř potřebuje pro zdárný vývoj hlavně klid.
A to nejen v době kladení a vyvádění mláďat, ale po celý rok.
Žádný tvor nemůže být neomezeně svobodný, neboť tam, kde
přesáhne hranice své reálné svobody, začne utiskovat druhého
tvora…  
Hranice reálné svobody v tomto případě ale nepřekračují psi a
jejich majitelé, nýbrž ti, kteří se o honitbu starají. Jejich svě-
řenci, mezi které nepochybně patří i divoká prasata, okupují
nejednu lokalitu v České republice už několik let a Praha a
hlavně její okolí nejsou výjimkou. Černá zvěř začíná být noční
můrou také pro mnoho občanů v jihovýchodní části Horních
Počernic. Ve Svépravicích ničí zahrady, na okraji města louky
a pole, navíc se ještě plete do cesty řidičům právě na silnicích
při okraji lesa a na cestě do Běchovic a Xaverova. 
„Nezastaví je ani bytelné ploty, trávu a všechny záhony na
zahradách máme úplně zničené,“ říká paní Matějíčková, která
je po třech měsících marných žádostí na všechny možné
úřady, instituce a spolky zoufalá. „Kamkoliv zavolám nebo
napíšu, odkazují mě jinam s tím, že záležitost není v jejich kom-
petenci. Nejde jen o zničený majetek, ale divoká prasata se už
tak přemnožila, že se při cestě za potravou nebojí zajít ani do
bezprostřední blízkosti lidských obydlí. Nebezpečí se skrývá
také v houštinách, kde se prasata často ve dne ukrývají, nebo
vyrušíte-li bachyni, která svá selata brání a snadno může na člo-
věka zaútočit. Proto bych chtěla občany Horních Počernic
varovat, aby byli opatrní,“ upozorňuje paní Matějíčková.
A co na viditelné přemnožení divokých prasat říká zákon?
Tam, kde to obec s rozšířenou pravomocí povolí, může se
obrátit na Magistrát hl. města Prahy s žádostí o povolení k
odstřelu. Odbor životního prostředí se pak domluví s myslivci
a ti se mohou na divočáky směle vypravit. Je to možné taky

Inventarizace stromů v parcích a stromořadích

Odbor životního prostředí a dopravy vypsal výběrové řízení na
zpracování dokumentace, která bude obsahovat inventarizaci
stromů v uličních stromořadích a parcích a současně bude řešit
návrh pěstebních zásahů podle různých kriterií (zdravotní stav,
provozní bezpečnost, stáří a pod.), které je nutné na těchto dře-

ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVY 

PODMÍNKY VÝBĚRU NA PRONÁJEM BYTU Č. 19 
3+k.k., kvalita standard, v 6. podlaží domu č.p. 2056 
v ul. Mezilesí v Praze - Horních Počernicích

MČ Praha 20 zveřejňuje ve smyslu § 36 odst. 1 zákona
č. 131/2000 Sb., o hl. m. Praze záměr pronajmout byt na zákla-
dě převzetí postoupené pohledávky pronajímaného bytu for-
mou výběru, a to za podmínek, které jsou vyvěšeny na úřední
desce Úřadu městské části Praha 20 - Horní Počernice nebo je
najdete na webových stránkách www.pocernice.cz. 

Ing. Rostislav Behenský, 
vedoucí odboru hospodářské správy a investic

díky doporučení ministerstva zemědělství, ve kterém je vyjme-
nováno několik způsobů lovu, jež může státní správa s požeh-
náním té veterinární povolit. Množství zvěře, která se smí zastře-
lit, určuje majitel honitby společně s magistrátem tak, aby zůs-
tal zachovaný plán chovu. Vedoucí odboru životního prostředí
ÚMČ Praha 20 Ing. Iveta Závodská k tomu říká: “Jednoduše
řečeno, dohoda s myslivci, třeba i písemná, nestačí k tomu, aby
mohli na prasata vyrazit. Předcházet musí dva administrativní
kroky vyplývající ze zákona o myslivosti: Jednak prohlášení
postižených pozemků za nehonební, aby nedošlo k možnosti
ohrožení člověka. Tento krok provede magistrát na základě
žádosti vlastníka pozemku. Protože takovou žádost zatím nikdo
nepodal, pokusíme se o získání plné moci od některého z nich,
abychom jeho jménem magistrát požádali. 
Jestliže povolení získáme, pak teprve můžeme jednat s myslivci
o vlastním odstřelu. Podle konzultace se zdejším mysliveckým
sdružením se střílí prasata od váhy cca 20 kilogramů, kterou
letošní selata dosáhnou až v září. Pochopitelně lze střílet i starší,
bachyně však pouze výjimečně. Kroky k získání plné moci jsme
tedy již učinili, ale opravdu je nutné, abychom se nedostali do
rozporu se zákonem a k odstřelu přemnožených prasat došlo až
po úspěšném získání uvedených povolení,” vysvětluje Iveta
Závodská. 
Odstřel černé zvěře jistě uvítají především zahrádkáři a země-
dělci, kterým divoká prasata každoročně působí velké škody.
Vyhledávají nejen pamlsky v zahradách, ale především řepková
a kukuřičná pole, na kterých dokážou i během jediné noci zni-
čit většinu úrody. Pojistit se proti těmto škodám nelze. Majitelé
honiteb, většinou myslivecká sdružení, by sice teoreticky měla
škody zemědělcům uhradit, ale na to nemají peníze. Takže nez-
bývá, než střílet. Klánovický les i mnohé počernické zahrady
jsou plošně přeorány od čenichajících kolosů, ale myslivci
nikde. Zato nás poučují, že žádný tvor nemůže být neomezeně
svobodný, neboť tam, kde přesáhne hranice své reálné svobo-
dy, začne utiskovat druhého tvora…

Dana Mojžíšová  

vinách provést (úpravy koruny, potřebné řezy, v krajním přípa-
dě i pokácení a náhradu novou výsadbou). Do této dokumen-
tace zpracovatel, který vzejde z výběrového řízení, zapracuje již
dokončené projekty, které ještě nebyly realizovány, a provede
ocenění všech výše uvedených prací. Tento projekt bude využit
jako základní dokument pro žádost o grant z Operačního pro-
gramu Životní prostředí, o který požádáme po zveřejnění  výzvy
koncem tohoto roku. Konkrétně by měl projekt zahrnout revita-
lizaci Nolčova parku v ulici Ve Žlíbku, parku Šedivého na
Chvalech a návrh nových výsadeb stromořadí v nově zrekon-
struovaných ulicích. Vlastní realizace projektovaných prací by
v případě získání grantu proběhla v letech 2010 - 2011.
Předpokládaná celková suma vynaložených prostředků je
v řádu několika milionů (podle zpracovaného projektu), z toho
má naše městská část šanci získat až 90% prostředků
z uvedeného grantu.
Po několika "hubených letech", kdy jsme jako městská část
museli převážnou většinu prostředků do zkvalitnění péče
o dřeviny vydávat z vlastního rozpočtu, který má s ohledem na
rozvoj Horních Počernic i jiné priority, je tu snad šance na reali-
zaci projektu, který by nepochybně přispěl k výraznému zlepše-
ní kvality stromů na veřejných plochách Horních Počernic nejen
v současnosti, ale s poměrně výrazným pohledem do budouc-
nosti vylepší kvalitu  životního prostředí dalších generací.

Ing. Miroslav Horyna,
odbor životního prostředí a dopravy

Hranice reálné svobody
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Poděkování zaměstnancům
Chvalského zámku

Ředitelé všech hornopočernických škol
děkují zaměstnancům Chvalského
zámku, kteří pod vedením
Mgr. Jaroslavy Schmidtové po celý rok
připravovali pro děti spoustu zajíma-
vých a poučných akcí.  Domníváme se,
že svou činností přispěli k rozvoji kultur-
ního povědomí žáků nejen našich škol,
ale i žáků z dalších regionů. 

za ředitele škol
Martin Březina, ZŠ Stoliňská

Od 23.5. do 10.6. proběhla ve špejcharu výstava výtvarných
prací na téma Zákoutí Horních Počernic. Slavnostní vyhodno-
cení soutěže se konalo na Chvalském zámku, kde děti ze ZŠ
Stoliňská předvedly svůj talent ve zpěvu a hře na různé hudeb-
ní nástroje. Dramatický kroužek pod vedením Simony Povolné
zahrál pohádku Jak krteček ke
kalhotkám přišel, v programu
také vystoupily tanečnice z TS
Glanc Soni Fikejsové. Děti a
dospělí pak převzali ocenění
od Emílie Krajňákové a násle-
dovala prohlídka výstavy.
Děkujeme MÚ Horní Počernice
za grant na ocenění účastníků
a vedení Chvalského zámku za
poskytnutí prostor.  

Eva Březinová

Vyhlášení výsledků druhého ročníku výtvarné soutěže Zákoutí Horních Počernic 

Emílie Krajňáková předala na zámku ocenění vítězům výtvarné soutěže.

Výstava soutěžních prací v prostorách špejcharu

Mateřská škola 
U Rybníčku 

na Křovinově nám. 115, 
v Horních Počernicích 

hledá 
kvalifikovanou učitelku 
s nástupem od 1.9.2009. 

Strukturovaný životopis s motivací 
pro tuto pozici zasílejte na e-mail

MKarlecova@seznam.cz do 31. 8. 2009

Studio Eliška slavilo deset let činnosti
Studio Eliška, jehož majitelkou je Eliška
Stárová, slavilo 4. června 2009 deset let
své činnosti. V hotelu Chvalská tvrz, kde
se oslava se konala, bylo opravdu veselo.
Hrála skupina Kočky, konala se barman-
ská ohnivá show a módní přehlídka, kde
se v roli modelek předvedly zákaznice
studia. Vydařený večer moderoval Karel
Voříšek. 

Hana Moravcová
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10 let přátelství měst - 10 Jahre Städtefreundschaft
Brunsbüttel – Horní Počernice
Spolupráce Horních Počernic
s německým městem Brunsbüttel trvá
už deset let. S nápadem obnovit kdysi
existující kontakty přišel koncem deva-
desátých let hoteliér Richard Stára,
který znal od roku 1972 několik tam-
ních sportovců z fotbalového turnaje
v Praze. 
Z německé strany byl hlavním iniciáto-
rem bývalý radní Peter Hollmann, jehož
rodové kořeny sahají do Čech. Chtěli
se přátelit s našimi sportovci, ale jak
dobře víme, tehdejší komunistický
režim takovým kontaktům rozhodně
nepřál. Až polistopadový vývoj umožnil
více rozvinout vzájemné vztahy. 
„Na podzim v roce 1999 jsem byla požá-
dána o tlumočení při
první návštěvě
v Brunsbüttelu,“ vzpomí-
ná Jana Neudertová,
ředitelka ZŠ Ratibořická,
na události před deseti
lety. „V listopadu toho
roku jsme se pak se sta-
rostou Ivanem Liškou,
tehdejším tajemníkem
úřadu Zdeňkem
Soukupem, ředitelkou
školy Alžbětou
Cibochovou a manželi
Stárovými vydali na tří-
denní cestu vlakem na
sever Německa, do spol-
kové země Šlesvicko-Holštýnsko.
Cestování nám zabralo dva dny, jeden
den jsme měli na seznámení a první kon-
takty s představiteli města, řediteli škol
a městem samotným. Byl to opravdový
maratón!“
Přestože první návštěva trvala pouze
jeden den, oba starostové i zástupci
Brunsbüttelu a Horních Počernic se spřá-
telili, takže se už loučili s přesvědčením,
že chtějí spolupracovat především
v oblasti školství, kultury a sportu, podpo-
rovat výměnu zkušeností zaměstnanců
městské správy a kontakty spolků. To vše
s cílem navázat a prohloubit bezprostřed-

Letecký pohled na město Brunsbüttel
a Nord-Ostsee Kanal, vlevo typická
krajina Šlesvicka-Holštýnska

ní kontakt mezi občany a mládeží obou
měst.  
„Od začátku jsme si slíbili, že naše spolu-
práce nesmí být jen jakási oficiální turisti-
ka představitelů měst. Okruh možné splu-
práce byl jasně dán: kultura, sport
a především pravidelné výměnné pobyty
žáků a studentů," pokračuje Jana
Neudertová. „Bylo to logické, protože obě

města mají přibližně stejný
počet obyvatel a podobnou
strukturu řízení obce i školství,
takže už krátce po našem
návratu do Prahy došlo
k prvním písemným kontak-
tům. Do Brunsbüttelu pak
odjel předseda školské komi-
se Josef Černý s řediteli
našich škol, vedením DDM
a zaměstnanci odboru škol-
ství. 
Následující rok byl pozván
Jaroslav Píša, vedoucí místní-
ho hospodářství, aby zde zís-
kal informace o třídění odpa-

dů a jejich ekologickém zpracování a poté
je v našem sběrném dvoře uplatnil. Když
přijeli Němci k nám, také jsme jim ukázali
vše, co chtěli vidět. Ale protože jsme od
začátku věděli, že se naše spolupráce
bude týkat především mladých lidi, věno-
vali jsme se především školám, včetně
hudební.“
Bylo rozhodnuto: ZŠ Ratibořická je zamě-
řená na výuku cizích jazyků a děti zde
mají němčinu jako druhý jazyk. Také
Junior Band ze zdejší ZUŠky nadchl
hosty natolik, že si Němci obě školy
vybrali jako nejvhodnější patrnery pro
výměnné pobyty studentů a následnou
spolupráci. „Vzpomínám si, jak jsem tehdy
naše přátele z Brunsbüttelu  - Ritu

Denní realita v Brunsbüttelu: 
obrovské zaoceénské lodě 
doslova přetínají hlavní třídu města.
Foto dole je z vycházky po pobřeží
Severního moře v městě Büsum.
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a ohromně je to bavilo.
Práce na výstavě pro ně
byla ideální příležitostí,
jak reprezentovat naši
školu a zároveň přispět
k této oslavě. Vždyť kres-
by dětí jsou vždycky cen-
ným dárkem těm, koho
mají rády,” dodala
Alžběta Cibochová.
Naši hostitelé dobře
věděli, že prohlídka zdy-
madel Kielského kanálu
pro nás bude atraktivním

zpestřením krátkého pobytu. Návštěva
muzea další den ráno s výstavou o historii
této velkolepé stavby dobudované v roce
1895, ale hlavně pohled na gigantické
kontejnerové nebo zaoceánské lodě
z bezprostřední blízkosti byly opravdu
výjimečným zážitkem. Kanál o celkové
délce 99 kilometrů a šířce téměř 100
metrů protíná město Brunsbüttel v jeho
jižní části. I když je vybudován v úrovni
hladiny obou moří, musely být na začátku
i na konci průplavu postaveny plavební
komory, aby se vyrovnal odlišný

spolkové zemi Šlesvicko-
Holštýnsko je známé také
díky Kielskému průplavu
/Nord-Ostsee Kanal/, který
spojuje Severní a Baltské
moře. 
Osm set kilometrů dlouhá
cesta ubíhala rychle, ale
v Sevoroněmecké nížině
nás už  kromě stovek větr-
ných elektráren kolem dál-
nice vítalo také deštivé
počasí. Naštěstí   se ale
druhý den umoudřilo
a výlet do kraje
Dithmarschen, lázeňské-
ho přímořského městečka Büsum
a stanice tuleňů ve Friedrichskoogu jsme
absolvovali pod slunečnou oblohou.
Procházka po pobřeží Severního moře se
zelenými hrázemi, majáky a nádherným
vzduchem byla opravdu příjemným zážit-

kem. K odpolednímu pro-
gramu patřily oficiality.
Zástupkyně starosty
Wilfrieda Hansena Rita
Audiger zavzpomínala při
slavnostním projevu na
začátky spolupráce
a vyjádřila spokojenost ze
všech společných akcí
a především nově naváza-
ných přátelství. Starosta
Ivan Liška nastínil vizi další
spolupráce a s představiteli
města Brunsbüttelu si
vyměnili dárky.  

Audiger, Petera Hollmanna a Gerda
Striebingera - provázela celý den po
Praze. Večer jsme pak unaveně seděli na
zaslouženém občerstvení na Nebozízku
pod Petřínem. Na účtenky a ubrousky
jsme si psali telefonní čísla a e-mailové
adresy, a tím vlastně neoficiálně, ale defi-
nitivně, potvrdili naši úmluvu o spolupráci.
Od té doby jezdíme s dětmi do Německa
vždy v květnu, žáci z Brunsbüttelu k nám
zase přijíždějí na podzim. Funguje to bez-
vadně,“ říká Jana Neudertová, která veš-
keré pobyty dětí v Německu a také u nás
organizuje spolu s kolegyní Michaelou
Kovalovou.

Výměnné studijní pobyty dotuje Úřad
městské části Praha 20 od podepsání ofi-
ciální smlouvy o spolupráci v roce 2004,
v posledních třech letech tyto aktivity
navíc zaštiťuje výbor pro partnerství mezi
městy. „Velkou výhodou je, že děti bydlí

Před deseti lety se viděli
poprvé, dnes jsou z nich
přátelé:  vlevo Peter
Hollmann, nahoře Jana
Neudertová s Karin Süfke 
a manželem

Zástupkyně starosty Rita Audiger 
se starosty obou partnerských měst

u nás i v Německu v rodinách svých hos-
titelů, tím odpadají náklady na ubytování.
Dopravu a pojištění hradí rodiče žáků, vět-
šinou tedy potřebujeme jen dotaci na
exkurze a propagaci. Musím říct, že
zástupci obou měst nám vycházejí vstříc
a dobře si uvědomují, že nejezdíme na
výlety, ale na poznávací a především
vzdělávací pobyty s mladými lidmi, kteří
jsou budoucností Evropy,“ hodnotí dosa-
vadní zkušenosti ředitelka Neudertová.  

Dny česko-německé 
kultury v Brunsbüttelu 
Ve čtvrtek 4. června odjela do
Brunsbüttelu delegace z Horních
Počernic s mladými muzikanty z místní
základní umělecké školy na Dny česko-
německé kultury při příležitosti desátého
výročí spolupráce mezi oběma městy.
Cílem naší cesty bylo čtrnáctitisícové
město nedaleko od Hamburku a ležící
v místech, kde se řeka Labe vlévá do
Severního moře. Město v nejsevernější

Vernisáž výstavy v Elbeforu 

Úspěšnou prezentací naší městské části
bylo následné otevření výstavy ve foyeru
kulturního centra Elbeforum, kterou při-
pravila Alžběta Cibochová, ředitelka ZŠ
speciální a ZŠ praktické. V netradiční
kombinaci fotografií a kreseb handicapo-
vaných dětí představila stručně historii
Horních Počernic, ale především jejich
současné kulturní, společenské
a sportovní dění, rekonstrukci
Chvalského zámku, divadlo a naše školy.
Z výstavy, promítání filmu o Praze 20
a ochutnávky moravských vín nebo čes-

kého piva byli oficiální hosté i návštěvníci
nadšeni. Autorka výstavy Alžběta
Cibochová při vernisáži řekla: „Když jsem
byla v Brunsbüttelu před deseti lety
poprvé, uvědomila jsem si, že vzhledem
ke stížené komunikaci s našimi dětmi není
možná stejná spolupráce jako s ostatními
základními školami. Dětem jsem ale
vysvětlila, proč výstavu připravujeme.
Hned se s radostí pustily do kreslení

Stanice tuleňů 
ve Friedrichskoogu 



10

červenec-srpen 2009Hornopoèernický zpravodaj

příliv a odliv. Obrovské lodě vplouvající
do zdymadel zastiňují svou velikostí
i domy na hlavní ulici města. 

Potlesk pro saxofonové
kvarteto a Junior Band
Kromě školství mají obě města nejvíce
kontaktů v oblasti kultury. Českou stranu
proto na oslavě 10. výročí spolupráce
v Brunsbüttelu ve dnech 4. - 7. června
zastupoval ředitel ZUŠ Horní Počernice
Libor Zíka, mladí muzi-
kanti z Junior Bandu s
kapelníkem Karlem
Mirošníkem a saxofonové
kvarteto pedagoga Pavla
Fiedlera. Jak se dalo
čekat, už první koncert
saxofonistů v působivém
prostředí kostela sv.
Jakuba byl opravdu
nevšedním zážitkem.
Vynikající souhra, vypracovaná
dynamika a působivý výraz, to
všechno násobilo příjemný
dojem z jejich vystoupení. 
Přirozeně ani Junior Band
nezůstal kvalitou výkonu poza-
du. Ne nadarmo se už po léta
řadí mezi skvělé reprezentanty
hornopočernické ZUŠky a je
třeba říct, že kapelník Karel
Mirošník stabilní úroveň souboru pečlivě
hlídá. Muzikanti dokázali během svých
vystoupení vytvořit skutečně vynikající

Výjimečným zážitkem
jsou lodě proplouvající
Kielským kanálem.  

atmosféru, kterou posluchači odměňovali
dlouhotrvajícím potleskem. 
Také německá strana připravila pro slav-
nostní příležitost bohatý program. Během
posledního večera ve velkém sále kultur-
ního centra Elbeforum zahrál Big-Band
místního gymnázia pod taktovkou
Daniela Fausta, děti z Realschule se svým
učitelem Dirkem Jochimsenem nebo sou-

bor Klabautermënner s tradičními  námoř-
nickými písněmi. Hudební vystoupení stří-
daly literární skeče Gerda Striebingera
a jeho studentů z gymnázia s tématikou
české historie. Přestože se velký koncert-
ní sál Elbefora nepodařilo zaplnit diváky
tak, jak by si tato příležitost určitě zaslou-
žila, všichni byli podle slov starosty
Brunsbüttelu Wilfrieda Hansena s osla-
vou desetiletí spolupráce spokojeni. „Za
ta léta se z nás stali opravdoví přátelé.
Především ale musím poděkovat Janě
Neudertové, která německy nejen skvěle
mluví, ale i myslí. Od začátku dokázala
přesně odhadnout, co bude pro obě stra-
ny přínosné, a proto to tak dobře funguje,“
ocenil starosta Hansen její zásluhy
o partnerskou spolupráci.  

Po skončení koncertu se ještě hodně
vzpomínalo, povídalo a plánovalo, ale
hlavně děkovalo všem, kteří před deseti
lety začali na spolupráci měst
Brunsbüttelu a Horních Počernic praco-
vat a stále pracují. Kromě výše jmenova-
ných jsou to radní, zastupitelé a členové
zahraničního výboru Karin Süfke, Jana
Storjohann, ředitelé a učitelé škol, jejich
studenti a žáci. Potěšitelné je, že i po
deseti letech je na obou stranách zájem
prospěšné družebné styky nadále rozví-
jet.  

Dana Mojžíšová,
foto autorka a Libor Zíka 

Wilfried Hansen
byl Junior Bandem
nadšen, tlumočila
Jana Neudertová.

Jana Storjohann a Gerd Striebinger
pomáhají přátelství měst už 10 let.
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Muzikanti z Junior Bandu si v červnu
moc neodpočinuli. Začátkem měsíce
nás reprezentovali na Dnech česko-
německé kultury v Brunsbüttelu, účin-
kovali na IV. ročníku studentských
orchestrů v Horních Počernicích a 19.
června ještě soutěžili na 10. meziná-
rodním hudebním festivalu v České
Kamenici.
O Brunsbüttelu a úspěchu dětí z naší
ZUŠky se píše na jiném místě tohoto
čísla. Letošní už IV. hornopočernický fes-
tival studentských orchestrů se stejně

jako v předchozích ročnících konal ve
dvou dnech.  V pátek 12. června vystou-
pily v divadle smyčcové soubory
a komorní orchestry, následující den se
program přesnul do areálu Chvalské

Junior Band získal 3. místo na 10. mezinárodním hudebním festivalu

tvrze. Kromě
našeho Junior
Bandu jsme
mohli slyšet
s o u b o r y
z Čakovic,
Brna, Lysé nad
Labem nebo
Prahy 8.
Významného

úspěchu pak Junior Band dosáhl na 10.
mezinárodním hudebním festivalu
v České Kamenici, kde získal 3. místo.
V kategorii žáků do 18 let se ho zúčastni-
lo devět orchestrů z Čech, Německa

Junior Band na mezinárodním hudebním festivalu v České Kamenici

a Polska, předsedou poroty byl Felix
Slováček. Gratulujeme orchestru a také
dirigentovi Karlu Mirošníkovi.  
Letošní Hudební odpoledne finančně
podpořili: MČ Praha 20 - Horní Počernice,
Nadace Život umělce, Martin Procházka -
Počernická stavební společnost,
s.r.o. a Pekařství Moravec.

Libor Zíka, ředitel ZUŠ

Saxofonisté ze ZUŠ Horní Počernice, 
vlevo smyčcový soubor 
Juniori ZUŠ Liberec 
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DIVADLOProgram divadla v září 2009
Přehled představení:

Čtvrtek 17. září v 19.30
KLÍČE NA NEDĚLI

Sobota 19. září v 15.00 
O KUBOVI 
ZE SMOLNÉ LHOTY

Úterý 22. září v 17.00
vernisáž výstavy
Zdeněk Mikšík
OBRÁZKY Z KRABIČKY

Úterý 22. září v 19.30 
TŘI MUŠKETÝŘI

Čtvrtek 24. září v 19.30
VŠECHNO JEN 
DO PUTYK A ŽENSKÝM

Středa 30. září v 19.30
ZÁMĚNA

Předprodej vstupenek na září a říjen
začne v pokladně divadla v úterý 25.
srpna v 16 hodin.Telefonické a e-mailové
rezervace zadáváme den po předprodeji.
V DEN PŘEDPRODEJE JE MOŽNO
ZAKOUPIT NEBO REZERVOVAT
MAXIMÁLNĚ 6 VSTUPENEK 
NA JEDNO PŘEDSTAVENÍ.

POZOR, NOVINKA: OD 26.8. 
REZERVACE VSTUPENEK ON-LINE

Pokladna divadla je otevřena od pondělí
do čtvrtka 16 - 18 hodin a hodinu před
každým představením. Rezervace vstu-
penek je možná na tel. čísle 281 860 174
v pokladních hodinách. Nevyzvednuté
rezervace se vrací do prodeje tři dny před
termínem konání.

OD 26. 8. JE MOŽNO KUPOVAT
VSTUPENKY TAKÉ V RECEPCI
CHVALSKÉHO ZÁMKU
KAŽDÝ DEN VČETNĚ VÍKENDU 
OD 10.00 DO 16.00 HODIN.

Čtvrtek 17. září v 19.30
Antonín Procházka

KLÍČE NA NEDĚLI
Divadelní společnost HÁTA
Komedie je o tom, když se dva manžel-
ské páry sejdou na mejdanu. Nejsou pří-
liš spokojeni s tím, čeho dosáhli, jejich
manželské soužití trpí stereotypem. V opi-
losti se partneři prohodí, vymění si klíče
od bytu a po kratičké radosti z něčeho
nového se z této záměny roztočí kolotoč
potíží, trapasů a nedorozumění. Hrdinové
jsou fyzicky i duševně týráni, a tak brzy
zatouží po jediném: dostat se zase domů
ke svému zákonitému partnerovi. 
Režie: Antonín Procházka
Hrají: Milena Dvorská / Jana Šulcová,
Zbyšek Pantůček / Viktor Limr, 
Ivana Andrlová / Olga Želenská, 
Vladislav Beneš / Libor Hruška / Antonín
Procházka, Jana Zenáhlíková / Mahulena
Bočanová / Lucie Benešová, 
Ludmila Molínová / Marcela Nohýnková,
Jana Zenáhlíková / Eva Janoušková,
Veronika Jeníková / Lucie Svobodová,
Pavel Vondra / Martin Sobotka
Jana Zenáhlíková / Eva Janoušková /
Jiřina Pachlová 
Vstupné 260, 230, 200 Kč     

Mahulena Bočanová v komedii Klíče na neděli

Sobota 19. září v 15.00
Eliška Krásnohorská

O KUBOVI 
ZE SMOLNÉ LHOTY
Divadlo Na rozHraní Praha
Hudební pohádku o zmatené Víle Štěstí,
která svým kouzlením způsobí nejedny
potíže. 
Vstupné 70, 60, 50 Kč    

Úterý 22. září v 17.00
Zdeněk Mikšík
OBRÁZKY 
Z KRABIČKY
vernisáž výstavy
ve foyeru divadla
Obrázky snímané bez elektroniky, rychlé
a přesné závěrky a dokonce i bez objek-
tivu jsou pořízené dírkovou komorou.
Fotografie vznikají za pomoci přístrojů
vlastní konstrukce, tzv. kamery obskury.
Neoplývají brilancí moderních digitálních
snímačů, ale přesto a možná právě proto
přinášejí trochu klidu a pohody do dnešní
uspěchané doby.
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DIVADLO
Úterý 22. září v 19.30 
Alexandre Dumas st. / Jana Galinová

TŘI MUŠKETÝŘI
Docela velké divadlo
Zveme vás na hudební komedii pro celou
rodinu o přátelství, odvaze, okouzlení
ženskou krásou a vítězství nad intrikány. 
Režie: Jurij Galin
Hrají: Jan Bouše, Petr Erlitz, Petr Kozák,
Anton Pschemecki, Lenka Lavičková,
Lukáš Masár, Alena Boháčová, 
Jana Galinová 
Vstupné  160, 140, 120 Kč

Čtvrtek 24. září v 19.30
François Villon

VŠECHNO JEN 
DO PUTYK A ŽENSKÝM
Divadlo Ungelt
Benefiční představení pořádá Středisko
křesťanské pomoci Horní Počernice.
Režie: Miroslav Krobot 
Hrají: Vilma Cibulková a Miroslav Etzler

Středa 30. září v 19.30
Jiří Just

ZÁMĚNA
Umělecká agentura J. Svobodová
Lehce erotická komedie pro čtyři herce s
inteligentním textem a humorem, která se
nesnižuje k vulgárnosti. Mravný a šťastně
ženatý muž si může o nemravnostech s
jinými ženami nechat jen zdát. Natolik zná
sebe, ženu svou i ženy svých snů, že
může jediné: dělat si z toho legraci. Což
je příklad i této hry. 
Režie: Ladislav Smoček
Hrají: Hana Čížková, Jitka Asterová,
Martin Sochor, Mario Kubec
Vstupné 220, 200, 180 Kč   

Dopolední představení 
zadaná pro školy a školky:

Čtvrtek 24. září v 9.00 
JAK TONDA LÉČIL ROHATOU
PRINCEZNU SAFIRU

Čtvrtek 1. října  v 9.00
KŘOUPAT ZDRAVĚ  DÁ SE HRAVĚ

Úterý 6. října v 9.00 
PLECHA A NEPLECHA 
JDOU DO SVĚTA

Úterý 13. října v 9.00
NEBOJTE SE STRAŠIDEL

Pátek 23. října v 9.00
MYŠKA TEREZKA
Maminky s dětmi mohou představení
navštívit po předchozí domluvě na tel.:
281 920 326. Školy a školky mají při obsa-
zování míst přednost. 
Jednotné vstupné 50 Kč.

Na říjen připravujeme:

Čtvrtek 1. října v 19.30
JÁSON

Neděle 4. října v 15.00                                                             
PŘÍBĚHY VČELÍCH MEDVÍDKŮ 

Čtvrtek 8. října v 19.30                                                       
S PYDLOU V ZÁDECH 

Čtvrtek 15. října v 19.30 
EVROPA

Nedele 18. října v 15.00
LÁTANÉ PŘÍBĚHY KREJČÍKA HONZY 

Čtvrtek 22. října v 19.30
HRDINA ZÁPADU

Sobota 24. října v 15.00
STRAŠNÝ PŘÍBĚH STRAŠIDEL

Úterý 27. října  v 19.30 
ABY BYLO JASNO

Čtvrtek 29. října v 19.30
RADŮZA

Změna programu vyhrazena.

Představení Tři Mušketýři můžete vidět v úterý 22. září.

Knihu 
MOJE DIVADELNÍ CESTA

můžete zakoupití v kanceláři divadla. 

Martina Prudilová,
propagace divadla 

Generálním partnerem 
Divadla Horní Počernice je 

Němcova selská mlékárna Radonice
http://www.mlekrad.cz
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Pohádková euforie…
Je příjemná, spontánní a mile strhující. Propadl
jí bezesporu každý návštěvník letošního 39.
ročníku festivalu ochotnických souborů v
Horních Počernicích, který zavítal na předsta-
vení Strašný příběh strašidel a Princ a chuďas.
Strašidla z prvního příběhu byla roztomile
„strašná“, sympatická teta v podání Kristýnky
Cincibusové dojemně starostlivá a Aleš Hemer,
v roli studenta kouzel magických, dokázal nás
diváky hravě přesvědčit o tom, že některý z
domů má kromě architektonických i zcela jiné
parametry. Může být totiž i mírně, ale opravdu
jen lehounce strašidelný. A co teprve potom,
když mu hrozí potopa! Půvabnou pohádku
napsal pro DS Počerníčci Petr Urban. Hudbu,
která strašidýlka dokázala roztancovat, složil Jiří
Hubený. A pohádkové odpoledne nebo večer
se staly pro diváky zcela nezapomenutelnými
ve společnosti takových osobností, jaké běžně
nejen na ulici, ale dokonce ani doma na půdě
nepotkáte! Posuďte sami: Škraboška stydlivá
(M. Vaněčková), Škodolibka protivná (K.
Tužilová), Jednorožka dvounohá (M.
Kotoučová), Prskavice uprskaná (N.
Sýkorová), Kohoutík křídlatý (J. Šimice) a všich-
ni ostatní z tohoto mile bláznivého strašidelné-
ho spolku nás přesvědčili o tom, že výborně
dovedou nejen strašit, umějí daleko víc. Umějí
hrát divadlo.

Alena Štrobová

Skončil 39. ročník festivalu Divadlo v přírodě
Letošnímu ročníku letního divadelního fes-
tivalu bohužel nepřálo počasí. Téměř
všechna odehraná představení se usku-
tečnila za chladného počasí, takže je divá-
ci sledovali většinou v zimních bundách
nebo zabalení v dekách. Také pro herce,
často v lehkých kostýmech, byl někdy
doslova hrdinský výkon hrát. “Je neuvěři-
telné, že  nikdo z herců počernických sou-
borů následkem chladného počasí neone-
mocněl a nemuseli jsme proto rušit před-
stavení,” říká Martina Prudilová z Divadla
Horní Počernice, “úplně stačilo, že jsme
museli deset představení zrušit pro vytrvalý
déšť.”
Předseda Divadelního sdružení Horních
Počernic Tomáš Kádner dodává: “Nejhorší
byl víkend, kdy u nás hostovaly soubory
z Nymburka a Sázavy.
Všichni jsme se těšili na titu-
ly Ze života hmyzu a Dívčí
válka, které jsme pro počer-
nické diváky pečlivě vybírali
a víme, že jsou dobré. Ale
vzhledem k tomu, že nás na
podzim čeká další festival
ochotnických souborů
v Divadle Horní Počernice,
mohou je vidět tam. I přes
nepřízeň počasí jsme ale
s průběhem letošního festi-
valu spokojeni, na některá
představení přišlo tolik divá-
ků, že se ani do hlediště
nevešli.“ Hrálo se od 29. května do 28.
června, bylo odehráno 55 představení
a přišlo na ně více než pět a půl tisíce divá-
ků. “Chtěl bych poděkovat hercům
z našich souborů Právě začínáme,
Počerníčci a Výtečníci, jejich režisérům
a technikům za trpělivost a úžasnou práci,
děvčatům z divadla za to, jak zvládly orga-
nizačně náročnou akci, prostě všem, kteří
se na přípravě a zdárném průběhu letošní-
ho festivalu podíleli, tedy i sponzorům.
Máme být na co pyšní. Horní Počernice
mají nejstarší festival amatérských divadel-
ních souborů, který se koná pod širým
nebem, a tuto mnohaletou tradici chceme
udržet. Náš festival má v kalendáři pražské-
ho kulturního léta trvalé místo,” uzavřel
Tomáš Kádner.

O letošních představeních:

Škola základ života
“Bára Jelínková a Saša Ptáčková se letos
rozhodly nastudovat s Počerníčky titul
Škola základ života. Nebyl to jednoduchý
úkol, protože celé představení se odehrává
ve třídě a stojí na konverzaci studentů, pro-
fesorů a na vyjádření jejich emocí.
Počerníčci se úkolu zhostili s noblesou
a předvedli krásné a v mnoha případech
profesionální herecké výkony,” říká
o představení Martina Prudilová.

Princ a chuďas
Od 4. do 7. června se mohli diváci letního
festivalu přenést do atmosféry Anglie 16.
století, do dob vlády Jindřicha VIII. a jeho
syna Edwarda. Známý pohádkový příběh,
který Mark Twain napsal ke konci devate-
náctého století, nepatří mezi slzy vyháně-
jící komedie, ale herci divadelního soubo-
ru Výtečníci pod režijním vedením Jany
Sůvové, Ivy Ptáčkové a Kláry Šimicové
přesto dokázali rozesmát diváky v letním
divadle vlastní svěží invencí. 
Žádné hluboké filozofické úvahy s mou-
drem v každé větě, ale naopak snadno
pochopitelné vyprávění pro každého, kdo
si chtěl  odpočinout a oprostit se od reali-
ty dnešních dnů. Publikum zaslouženě
ocenilo výkon mladých herců potleskem.
Nepochybně k tomu přispěla také hudba
J. Hubeného a J. Kroce, nelze pominout
ani zpěv mladých herců pod dohledem
korepetitorky Gábiny Cincibusové.

Alena Štrobová o představení napsala: 
Skvělá umělecká formace, o které, podle mého
soudu, v budoucnu ještě hodně uslyšíme.
Romantický příběh na motivy románu Marka
Twaina. Klasika – rozmazlený princ, následník
trůnu Anglie, a chytrý chudý kluk, kteří se pot-
kají a vymění si šaty.  Netuší, že přitom mění i
sami sebe, svou jedinečnou osobnost. A
během představení budou muset vynaložit
hodně úsilí, aby věci dali zase do pořádku.
Nevím, jestli Petra Oravcová a Denisa Valová,
představitelky hlavních rolí, před rokem snily o
postech romantických princezen, ale role pri-
nce a Toma jim šly od ruky báječně. Skvělí ale
byli, jak už se stává tradicí, mezi Výtečníky

DS Počerníčci: Strašidelný příběh
strašidel
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O třech kouzelných 
závojích 
“Pohádku zahráli malí Počerníčci v režii
Zdenky Víznerové a Oliny Šmejkalové.
Příběh, kde kontrast dobra a zla nádherně
vystihly Daniela Jiroušková v roli Mášenky,
rybářské dcerky, a Aneta Kučerová v roli
Olgy, dívky ze sousedství, byl podmalován
stylovou ruskou hudbou a doladěn krás-
nými kostýmy z dílny Jitky Laubrové,” říká
o představení Martina Prudilová. “Dále je
třeba vyzdvihnout výkon Míši Kozákové v
roli Carevny Slunce, ale také ostatní herci
předvedli slušné výkony, které publikum
ocenilo velkým potleskem.”
Václav Hanák dodává: “Opravdu je třeba
pochválit herecký pokrok a nasazení
sester Jirouškových. Inu, roste nám kon-
kurence, a to je dobře, to je moc dobře.”

DS Výtečníci: Princ a chuďas, pohádkový příběh z doby vlády Jindřicha VIII. 

DS Počerníčci: O třech kouzelných závojích 

Hrdina západu
Poslední premiérou letošního letního
divadelního festivalu byl nejznámější titul
klasické irské dramatické literatury,
Syngeův Hrdina západu. Příběh nepravé-
ho a eticky sporného hrdiny zlákal
k inscenaci už mnoho režisérů a neodolal
ani Václav Hanák, kterého jsme v divadle

úplně všichni. Vynikající je v tomto představení
i choreografie, kterou si členové souboru Karel
Jinda a Denisa Valová sami připravili.
Hudbu složil Jiří Hubený, při přípravě písniček s
nasazením spolupracovala Gábina
Cincibusová. Krásné kostýmy, které evokují
náladu „králů“ i „chuďasů“, stejně jako předsta-
vu strašidelného reje, vytvořila Eva Bartoňová.
A velké poděkování patří především třem
dámám počernického divadla, které pohádky s
dětmi během roku připravily – Janě Sůvové,
Kláře Šimicové a Ivě Ptáčkové. Díky jim všem si
nejen dětští diváci, ale i my, dospělí, po dlouhé
době užili opravdovou pohádkovou euforii. 

zvyklí vídat spíše na jevišti než v režii. O to
víc byli všichni napjatí, jak si s inscenací
poradí nejen on, ale také herci z DS Právě
začínáme.
O co jde? Mladý chorobný lhář z irského
venkova Christy Mahon přesvědčí své
okolí a především krásnou hospodskou
Peggeen tím, že se vychloubá vraždou
vlastního otce. Když ale vyjde najevo, že
místo o vraždu šlo o pouhé zranění, ztrá-
cí obdiv všech a především Peggeen,
která se do něj bláznivě zamilovala. 
Oba hlavní hrdinové, které výborně ztvár-
nili Ondra Hrubeš a Bára Jelínková, doká-
zali dobře vystihnout duševní rozpoložení
svých postav, tragikomických typů lidí,
kteří sní o jiném a lepším životě, ale nej-
sou schopni jej uskutečnit. Jelínkové sedí
role Peggeen skvěle. Jednak překypuje
aktivitou při vyjádření emocí, přirozená je
taky její pohybová živelnost. Nutno říct, že
ostatní herci si také vedou dobře. Otec
Pegeen /Jindra Havel/ nepřehání alkoho-
lovou bujarost své postavy a je tedy pře-

svědčivý, Shawn /Honza Procházka/,
původní ženich Peggeen, dokáže bez
problémů vystihnout povahu bojácného
handlíře s city. 
Atmosféru hry pochopil Václav Hanák
coby režisér dobře. Repliky mají pointu,
opilecké výstupy Ondry Krásného a Jirky
Vacka nejsou přehnané /alespoň
o premiéře nebyly/, spolehlivý výkon
předvedla Jana Keilová v roli vdovy
Quinové, potěšila a hlavně příjemně pře-
kvapila také Eva Bartoňová, kterou jsme
v posledních letech zvyklí obdivovat spíše
jako autorku skvělých kostýmů. Velmi
dobře doplnila trio staropanenských
obdivovatelek Christyho Mahona spolu
s Marií Košvancovou a Bárou Bartošovou.
Zbývá už jen poslední protagonista, kte-
rým je Ruda Kryštůfek v roli otce Mahona.
I když s mohutnou jizvou na hlavě, také
on zvládá slovní a pohybová extempore
s přehledem a bez přehánění. 
Kdo zná Václava Hanáka a jeho specific-
ký smysl pro humor, pochopí, proč si
vybral právě Syngeho Hrdinu západu.
Vždyť autsiderů typu Christyho Mahona,
kteří se vlivem okolností rychle vyšplhají
vzhůru, známe v dnešní době také
hodně. 

Sen noci svatojánské
Na příběh dvou nešťastně zamilovaných
párů, divadlem posedlých řemeslníků
a nadpřirozených bytostí, kterým nechybí
četné lidské nectnosti, se diváci právem
těší. Herci z divadelního souboru Právě
začínáme pod režijním vedením Dády
Stoklasy v něm nabídli už v minulých
dvou ročnících festivalu velmi dobré
herecké výkony a představení byla téměř
vždy vyprodána. Přestože letošní festival
provázela od začátku do konce nepřízeň
počasí, všechna ohlášená představení
Snu se nakonec uskutečnila.

Dana Mojžíšová
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Letošní 39. ročník festivalu finančními a věcnými dary podpořili: 
Němcova selská mlékárna Radonice, Cateringová firma Cincibus – Hotovec, Pekařství
Moravec, Alena a Pavel Štrobovi, MUDr. Eva Astlová, Barbora Krásná, KNTL, a.s.,
Miroslav Vejsada - Řeznictví a uzenářství Na kopečku, Jaroslav Douša – Elektronika
JD + VD, Biofaktory Praha a Věra Šimandlová – vinárna U Chlupáče.
Všem upřímně děkujeme!

Bára Jelínková a Ondra Hrubeš 
v inscenaci Hrdina západu

ANGLIČTINA 
pro dospělé v šesti stupních znalosti
jazyka od začátečníků po konverzaci. 
Lektorky: Ing. Vlasta Fabiánková,
Ing. Zuzana Kozloková, Ing.
Hana Babíčková, Ing. Petra Bílá,
Tereza Jiráková, Martina Kozloková

NĚMČINA 
pro dospělé v 6 stupních 
znalosti jazyka. 
Lektorka Mgr. Alena Stražovská NĚMČINA PRO DĚTI

Opakování a praktické procvičování
školní látky. Doučování školních dětí
druhého stupně ZŠ a příprava
k maturitní zkoušce.
Lektorka Mgr. Alena Stražovská

TANEČNÍ STUDIO
GLANC 
pro děti a mládež od 12 let, 
začátečníci a pokročilí.
Lektorka Soňa Fikejsová

KULTURNÍ CENTRUM HORNÍ POČERNICE 
příspěvková organizace

Votuzská 379/11, 193 00 Praha 9, Horní Počernice
Tel.: 281 920 339 , e-mail: divadlo@pocernice.cz

www.divadlopocernice.cz

2009/2010

Výhodou našich kurzů je stabilní
kolektiv kvalifikovaných lektorů, výuka
v místě bydliště a přiměřené kurzovné.
Podrobnější informace o náplni 
jednotlivých kurzů, termínech
a cenách najdete od poloviny srpna
na našich webových stránkách
www.divadlopocernice.cz
Přejeme vám krásné léto a těšíme 
se na setkání v novém školním roce.   

vedení KC Horní Počernice     

Zápis do všech kurzů na školní rok 2009/2010 se uskuteč-
ní v Kulturním středisku Domeček ve dnech 

31. 8. -10. 9. 2009 od 15 do 19 hodin. 

Václav Hanák a Zdena Víznerová ve Snu noci svatojánské
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STŘEDISKO 
KŘESŤANSKÉ POMOCI 
HORNÍ POČERNICE 
pořádá ve čtvrtek 24. září v 19.30 
benefiční představení 
v divadle Horní Počernice

François Villon
VŠECHNO JEN DO PUTYK 
A ŽENSKÝM
Režie: Miroslav Krobot
Hrají: Vilma Cibulková a Miroslav Etzler 
Sugestivní příběh dvou tuláků putujících
světem, věčný příběh lásky a vzdoru,
lásky k životu, ženám a dobrodružství
a nikdy nekončícím hledání, vzdoru proti
autoritám, smrti a mocným tohoto světa.
V obrazech všeho, co je člověku blízké,
otevírá Villon pronikavý pohled do pro-
pasti lidské duše, jejich rozporů a bolestí. 

Vstupenky lze koupit pouze v SKP
HOPO u Jany Tvrdkové, tel.: 281 927
191 nebo 281 091 716. Cena VIP vstu-
penky je 3.000 Kč a zahrnuje účast na
rautu a společenském setkání
s hlavními představiteli po představení.

V sobotu 13. června 2009 se ve
Středisku křesťanské pomoci Horní
Počernice konala oslava 10. narozenin
pod názvem Prvních deset… Krásné
počasí, které považujeme za jeden
z dárků pro Středisko, přilákalo okolo
čtyř stovek návštěvníků. Na zdařilou
oslavu přišli rodiče s dětmi, prarodiče,
přátelé Střediska a spolupracovníci. 
Mezi hlavní atrakce patřil skákací hrad,
skupina Armagedon se svým vystoupe-
ním Zběhové aneb kus žvance, šermíř-
skými kousky a ukázkami řemesel vrchol-
ného středověku, viděli jsme vystoupení
psovodů. Děti mohly jezdit na čtyřkolkách

Oslavy 10. narozenin Střediska křesťanské pomoci 

a soutěžit. V bohatém programu nechy-
běl ani slavnostní proslov ředitele
Střediska Ing. Jana Harbáčka a proslov
kazatele Evangelické církve metodistické
Ing. Pavla Kuchynky. Celou akcí báječně
provázel moderátor Honza Musil, které-
mu patří velký dík. Své místo zde měl také
prezentační stánek Střediska, kde se
mohl každý seznámit s jeho historií, pro-
hlédnout si fotografie, výroční zprávy
a další materiáy.
Následovalo pěvecké vystoupení dětí
z azylového domu pod vedením místního
faráře, závěrem zahrála romská skupina
Peskere s tanečním souborem Cikne
Čhave. Jen málokdo odolal rytmu živelné
hudby a snažil se napodobovat vlnící se
tanečnice. Velké popularity se dočkal
kozlík Matěj, kterého děti krmily mrkví, na
své si přišly taky naše ovečky a beran
Mikuláš. 
Nechybělo výborné občerstvení
a nealkoholické nápoje, které zdarma
věnovala společnost Kofola. Velký dík
patří také dalším sponzorům a všem, kdo
akci materiálně či jinak podpořili: Almi
Praha–Náchodská, Bobr–Viktor Cina,
EKIS–Miloš Smolík, Geoprogres–Ing.

Luděk Šafář, ISERMAT CZ–Ing. Pavel
Karkula, Koberce Schubert, Kofola, KON-
STRUKCE–K, Krocan–stavební klempíř-
ství, Rybařina u Oldřicha–Oldřich Dostál,
Terno Firek, Stavební sdružení
Jalčák–Masár, Středisko veterinární péče
–Chvalkovická,  V + V autodílny–Ivana
Vytisková, Zono–Jana Žirovnická. Za
pomoc a realizaci děkujeme farnosti ECM
Horní Počernice, Jiřímu Černému, Mario
Lambertovi za čtyřkolky, psovodům
Zdeňkovi, Rudovi a jejich kolegům
a Společnosti Armagedon. 
Středisko také děkuje všem zúčastněným
za příjemně strávený den, za vyslovené
díky a přání do dalších let. 
Fotografie z celé akce najdete na adrese
http://picasaweb.google.cz/skphopo.
V rámci oslav 10. výročí Střediska pořá-
dáme 24. září v 19 hodin benefiční diva-
delní představení Všechno jen do putyk
a ženským /viz program vpravo/, které
pro Středisko zahrají Vilma Cibulková
a Miroslav Etzler. Vstupenky lze koupit
pouze v SKP HOPO. 
Slavte s námi i nadále desáté narozeniny
a podpořte tak naši činnost. 

za tým SKP HOPO 
Mgr. Michaela Včeláková

Vydařená oslava přilákala do areálu Střediska stovky lidí.
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Chvalský zámek - prázdniny 2009

Chvalská tvrz 857, 193 00  Praha 20 – Horní Počernice, tel. 281 860 130, 
http://www.chvalskyzamek.cz, e-mail: infocentrum@pocernice.cz

Spojení: Konečná stanice metra linky B – Černý Most, bus 221, 222, 223, 261, 273, 353, 303, 304, 398, první zastávka – Chvaly.

Módní přehlídka
na zámku
Dne 13. června jsme si na zámku prožili
malou premiéru - módní přehlídku, kterou
jsme pořádali ve spolupráci se studenty
VŠÚP, ateliéru textilní tvorby. Předváděcí
molo na nádvoří zámku vypadalo velmi
impozantně, hudební doprovod obstarala
kapela Midnight Fields. Krásné dívky,
které předváděly jednotlivé modely, při-
vedla Marie Frolíková, která vede kroužek
tanečního modelingu v DDM Horní
Počernice. K těmto téměř “profesionál-
kám“ se pak přidalo i několik odvážných
děvčat, která si předvádění na módním
molu vyzkoušela poprvé. 
Módní přehlídka s názvem 3 vize se sklá-
dala ze tří samostatných bloků. První
kolekce s názvem Bílá vize byla dílem tří
návrhářek Lucie Riesové, Evy Růžičkové
a Zorky Velkové z ateliéru textilní tvorby
VŠUP. Své modely tvořily převážně
z plastu a recyklovaných materiálů, pře-
sto se jednalo o velmi působivé
a elegantní modely, mnohdy ovšem
docela odvážné. 
Druhá kolekce byla z dílny Karla Jindy,
studenta 2. ročníku SOŠ oděvního
a grafického designu v Lysé nad Labem.
Módní návrhy tohoto tvůrce jsme už měli
možnost vidět například na módní pře-

hlídce v hornopočernickém
divadle. Třetí kolekci zhotovila
Kristýna Javůrková ze studia
ODD-ROOM Designer.
Po skončení módní přehlídky,
kterou navštívila i řada profe-
sionálů tohoto oboru, ještě
zahrála skupina Meridian
Knowledge. Doufáme, že vás
na podobné akce budeme
moci zvát častěji a že se módní

přehlídky na Chvalském zámku stanou
tradiční akcí.

Muzejní noc podruhé
Stejně jako vloni také letos patřil Chvalský
zámek mezi objekty zařazené do pražské
Muzejní noci. Od metra Černý Most
k nám zajížděla speciální muzejní linka
č. 9, která po celou noc přivážela návštěv-
níky. Připravili jsme pro ně bohatý pro-
gram. 
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Právě v den zahájení Muzejní noci byla
otevřena nová výstava velkoformátových
fotografií přenesených na plátno. Autor
Vladimír Brunton se zaměřuje na fotogra-
fování významných osobností České
republiky. 
Během večera se konaly tři komentované
prohlídky Pavla Muchky z Národního
muzea, který je kurátorem stálé expozice
Ludmily Jiřincové. V kočárovně na nádvo-
ří zámku nabízela příjemné posezení
Čajovna Jiřího Boháče a zlatým hřebem
programu pak bylo speciální představení
členů skupiny Pa-Li-Tchi s názvem
Legenda o ohnivé žínce na Chvalské
tvrzi, vyprávěná tancem a ohněm.

Pozvánka do divadla,
ale tentokrát na zámek
V posledním prázdninovém týdnu si
Chvalský zámek pro své návštěvíky při-
pravil dvě divadelní představení hry
Johna Murella Poslední léto Sarah
Bernhardt v provedení dvou herců
počernického divadelního souboru Právě
začínáme Jany Keilové a Vladimíra
Stoklasy. Představení se uskuteční 26.
a 27. 8. 2009 vždy od 20 hodin na letní
scéně na nádvoří zámku. Komediálně
laděná hra ze života Sáry Bernhardtové je
oslavou talentu, nezkrotné vitality a také
doby, kdy ještě byl čas prožívat krásno.
V herecky náročném představení je jeho
tíha rovnoměrně rozložena mezi oba spo-
luhráče, hlavní postavu Sáru a neméně
důležitou postavu jejího mírně podivín-
ského tajemníka. 

Chvalská triáda v září
Po úspěšném prvním ročníku této hudeb-
ní přehlídky, kdy jsme na zámku měli
možnost vidět Jiřího Stivína a jeho Co
Jazz Systém, skupinu Jablkoň či Krásné

nové stroje, si vás dovolujeme opět
pozvat na koncerty různých žánrů, které
připravujeme na září. V tomto roce jsme
pro vás připravili:

Ska:
2.9. Chaotic
3.9. Tleskač
World music:
9.9. Neočekávaný dýchánek
10.9. Do konce /rómská kapela/
Folk(lór)
15.9. Shannon
16.9. Hradišťan

Krátkodobé výstavy 
16. 6. - 2. 8. 2009
Naděžda Bilincová a Petr Dolejší 
výstava současných umělců 
žijících v našem regionu
20. 6. - 2. 8. 2009
Vladimír Brunton
Portréty slavných
velkoformátové fotografie známých 
osobností přenesené na plátno
7. 7. - 13. 9. 2009
Kamil Pokorný 
Podzemí v podzemí 
výstava fotografií zachycující 
nejkrásnější podzemí ČR
4. 8. - 13. 9. 2009
Věra Tataro
obrazy, animace

Kinobus na Chvalech
24. 7. Venkovský učitel
25. 7. Postřižiny
26. 7. Sněženky a machři
27. 7. Sněženky a machři 

po dvaceti letech

Ještě jednou 
Čarodějnice 2009

V minulém čísle jsme poděkovali fir-
mám, které finančně podpořily akci
Čarodějnice, dnes bychom rádi ještě
poděkovali všem dárcům, kteří věnova-
li věcné dary do tomboly, případně se
podíleli na věcném zajištění této akce.
Rádi bychom poděkovali těmto firmám
a fyzickým osobám: 
Hornbach Baumarkt, Biofaktory Praha,
Zono profi nářadí, Canaba, manželé
Růthovi, Josef a Václav Strakovi, man-
želé Dvořákovi, Ivan Liška, Ing. Pavel
Švehla, Konhefr, Utech, Moeller,
Lékárna Lhotská, MČ Praha 20, MČ
Praha 14, MS ODS Horní Počernice,
Elektronika JD & VD, SK Slavia,
Scanservice, Mikra s.r.o., Gepro, Sawe,
IKEA, Hummer centrum, Světlo Lux,
VGP, Romax produkce, Vitalco, RV+PT
servis, MONIKA Promotion. Tyto firmy
věnovali do tomboly více než 400 cen
pro dospělé a 500 cen pro děti o celko-
vé hodnotě cca 115 tis. Kč. Firmě
Romax produkce děkujeme za spon-
zorské zajištění výzdoby stánku. 
Za pořadatele tomboly  místní sdružení
ODS Horní Počernice děkuje Václav
Růth.
Za věcné zajištění akce Čarodějnice
děkuje odbor místního hospodářství
dále těmto firmám: firmě Fytomax za
dodání věnce na májku, Pekařství
Moravec za koláče pro učinkující děti,
Řeznictví Na Kopečku za buřty pro děti,
Ing. Šolcovi za nápoje pro děti a MO
hasičů za dozor na akci.

Mgr. Jaroslava Schmidtová,
kastelánka Chvalského zámku

Poslední léto Sarah Bernhardt v provedení Jany Keilové a Vladimíra Stoklasy. 
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V souvislosti s ekonomickou krizí se
finanční problémy dotkly také mnoha
sportovců v České republice. Lépe na
tom nejsou ani ti, kteří svou sportovní
kariéru teprve začínaní nebo na ní od
útlého dětství pracují, jako je tomu
v případě třináctileté Jiřiny Geyerové,
nadějné krasobruslařky z Horních
Počernic. Důsledky ekonomické krize
začínají pociťovat všechny sportovní
kluby a krasobruslení není výjimkou.
Pro většinu rodičů je to příliš drahý
sport, navíc mimořádně náročný na pří-
pravu. Možná i proto nemají čeští kra-
sobruslaři v současnosti na meziná-
rodním poli a v prvních desítkách svě-
tového a evropského pořadí, kromě
Tomáše Vernera, Michala Březiny,
Nelly Simaové nebo tanečních párů
Hájková - Vincour a Myslivečková –
Novák, žádné výrazné zastoupení. 

Na bruslích od tří let
Jiřinka Geyerová se dostala do pěstoun-
ské péče své tety Jaroslavy Mertlové -
Geyerové ve třech
letech, když ji opusti-
la a emigrovala
matka a otec one-
mocněl. Ke sportovní
kariéře ale zdědila po
rodičích, hokejistovi
a baletce, veškeré
předpoklady. Také
Jaroslava Mertlová
od mládí sportovala
a ke sportu vedla obě
své dcery. Sama pra-
covala třicet let
v tělovýchově
a poslední léta, už
v důchodu, jako
sekretářka Českého
krasobruslařského
svazu.

"Když měla Jiřinka tři a půl roku, vzala
jsem ji do USK Praha na krasobruslařský
nábor", vzpomíná Jaroslava Mertlová.
"Bylo to legrační, jak pořád padala, ale od
začátku ji to evidentně bavilo. Ve čtyřech
letech si ji vybrala trenérka Renáta
Nováková, Jiřinka začala jednou týdně tré-
novat a od přípravky začala závodit.
V mladších žačkách přešla k trenérovi
a choreografovi Františku Pecharovi.
Předloni byla vybrána do kategorie tanců,
kde se jejím tanečním partnerem stal
Alexander Sinicyn. Spolupráce ale nedo-
padla dobře. I když pár dosáhl mnoha
úspěchů, osobní přístup ze strany partne-
ra i trenéra nás přivedl k rozhodnutí, aby

se Jiřinka vrátila k sólovému krasobrusle-
ní.”

Návrat k sólové jízdě
Nebylo to jednoduché rozhodnutí. Jiřina
Geyerová musela znovu začít trénovat
náročné skoky, piruety, váhy a krokové
variace, které se v tancích na ledě
neuplatňují. Ale mladá krasobruslařka vše
zvládla v rekordním čase pod vedením
trenérky Marie Sedláčkové a choreografa

Český sport pociťuje důsledky hospodářské krize
Nadějná krasobruslařka Jiřina Geyerová z Horních Počernic hledá sponzora 

Františka Pechara. Dokonce se dostala
na Mistrovství České republiky pro rok
2009, kde skončila z třiapadesáti žebříč-
kových závodnic devatenáctá.

Na bruslích a v baletu
Na otázku, jaké jsou její vzpomínky na
úplné začátky, Jiřinka s úsměvem
a ochotně odpovídá: „Pamatuji si, jak
jsem poprvé stála na bruslích a pořád
padala, ale připadalo mi to legrační a tak
jsem se všemu smála. Vzpomínám si taky,
jak jsem se učila první jednoduché skoky
a také na první moje závody, kde jsem jez-
dila v růžových šatech na hudbu
z pohádky Sněhurka a sedm trpaslíků.
Moc se mi to od začátku líbilo, i hodiny
baletu v přípravce Národního divadla, kam
jsem chodila pět let. Ráda vzpomínám na
profesorky Jodasovou, Špriclovou
a Sobotkovou. V jedenácti letech jsem
absolvovala zkoušky na taneční konzerva-
toř, ale pak už to začalo být časově
i fyzicky velmi náročné: škola, balet, brus-
lení, gymnastika, závody, časté zkoušky
na představení… Jedenáctkrát jsem

Sólová jízda obsahuje náročné skoky,
piruety, váhy a krokové variace, které
se v tancích na ledě neuplatňují. 

Výčet všech úspěchů v domácích 
i zahraničních soutěžích je dlouhý, 
jak o tom svědčí množství medailí 
a pohárů v Jiřinčině pokoji.
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ře," vysvětluje Jaroslava Mertlová.

Nepromarnit talent
udržet tradici a splnit sen
Úspěchy Jiřiny Geyerové jsou od začátku
vynikající. Už na soutěžích v přípravce,
poté v nižší kategorii nováčků a mladších
žaček byla většinou první. Na mezinárod-
ních závodech ve Vídni a v Liberci třetí,
v tancích v německém Oberstdorfu
druhá, na šampionátu MČR 2008 první...
Výčet všech úspěchů v domácích
i zahraničních soutěžích je dlouhý, jak
o tom svědčí množství medailí a pohárů
v jejím pokoji. 
V současné době se mladá krasobruslař-
ka připravuje na desítku sezónních závo-
dů, které jsou klasifikací pro příští mistrov-
ství republiky. V dalších třech sezónách
chce závodit v juniorské kategorii
a pokračovat v kategorii seniorské. Jestli
se tak stane, záleží nejen na její píli, ale
také na finančních možnostech rodiny
a případném sponzorovi. Doufejme tedy,
že si o jejích plánech a snech přečte
někdo, kdo může pomoci, a nebude tak
zbytečně promarněn talent mladé kraso-
bruslařky z Horních Počernic. 
Jiřinka je velmi skromná, milá
a houževnatá, a byla by velká škoda,
kdyby jen kvůli nedostatku financí muse-
la s krasobruslením skončit. "Když mi na
podzim v roce 1995 zemřel manžel,“
vzpomíná Jaroslava Mertlová, „neměla
jsem čas ani truchlit, protože krátce
potom se narodila Jiřinka. Ona se stala
mou další životní náplní, a že jsem ji
dostala do péče, to byl dar od Boha. Mým
jediným přáním tedy je, abych byla zdra-
vá, mohla ji vychovat do její plnoletosti
a pomohla jí splnit životní sen.”  
České krasobruslení mělo vždy dobrou
tradici a hned po druhé světové válce se
zařadilo mezi krasobruslařské velmoci.
Ája Vrzáňová, Karol Divín, Suchánková
s Doležalem, sourozenci Romanovi nebo
Řeháková s Drastichem, Hana Mašková,
Ondřej Nepela, Jozef Sabovčík, Petr
Barna či Kovaříková s Novotným, to vše je
už historie, do níž v současné době může
zasáhnout jen několik málo českých  kra-
sobruslařů. Ale zanedlouho by to mohla
být některá z našich dalších nadějí,
o které se zatím ještě nedočteme
v novinách.

Text Dana Mojžíšová,
foto autorka a archiv Jaroslavy Mertlové

Pokud chcete Jiřince pomoci, můžete
napsat na hpz@pocernice.cz nebo
volat na tel.: 281 860 053. Příspěvek
můžete také poslat na účet Jaroslavy
Mertlové u České spořitelny číslo
000000-0540674153/0800.

že bude muset s krasobruslením skončit,
dobře ví, že by to pro ni byl ten největší
trest. Pro Jaroslavu Mertlovou je sportov-
ní kariéra Jiřinky také velmi důležitá, ale
současně také finančně velmi náročná.
Krasobruslení je drahý sport. Kdyby
nepomáhala rodina obou dcer, Jiřinčin
talent by se nemohl dál rozvíjet a těžko by
mohla ve sportu něco dokázat. "Kvalitní
boty s bruslemi stojí devatenáct tisíc
korun, měsíčně dám několik tisíc za pro-
nájem ledové plochy, několik tisíc stojí
ušití šatů na závody a další sportovní oble-
čení," říká Jaroslava Mertlová, když mi
ukazuje Jiřinčinu sportovní výstroj
a výzbroj. 
"Další náklady jsou na trenéra, choreogra-
fii, cestování, ubytování a soustředění, to
vše dnes stojí velké peníze. Můj důchod
na to opravdu nestačí a úspory se tenčí.
Kdybych neměla dcery a jejich rodiny,
které Jiřince pomáhají a každoročně ji
berou k moři nebo na hory, nakupují pro ni
běžné ošacení, nezvládla bych to.
Příspěvek dostáváme také z ÚMČ Praha
20, ale to všechno nestačí. Už nejsem nej-
mladší, mám zdravotní potíže, proto
doufám, že se nám snad podaří najít něja-
kého sponzora, který Jiřince pomůže
pokračovat v její nadějné sportovní karié-

vystupovala s baletem v Národním divadle
v Louskáčkovi a ve Stavovském divadle ve
Zlatovlásce.“
"To už se nedalo zvládnout," vstupuje do
našeho hovoru Jaroslava Mertlová. “Na
konzervatoři nechtěli Jiřinku uvolňovat na
tréninky a závody. Po zápalu plic a na
doporučení dětské lékařky se tedy roz-
hodla pro krasobruslení a z taneční kon-
zervatoře odešla zpět do ZŠ ve Vršovicích
u zimního stadiónu. Teď společně uvažu-
jeme, že by přešla do některé ZŠ
v Horních Počernicích. Pokud bude zařa-
zena od září do skupiny A, kde je začátek
tréninků až od 17.30, nemusela by brzy
ráno dojíždět do Vršovic a odpoledne
měla více času na učení. Líbí se nám
například Fakultní základní škola
Chodovická se sportovním zaměřením."

Krasobruslení je 
finančně náročný sport
Přes náročný celodenní program zvládá
Jiřinka školu celkem dobře. Je výborná
v němčině a angličtině a uvažuje proto
o studiu na SOŠ pro administrativu EU
v Lipí. Krasobruslení je pro ni ale stále pri-
oritou a život bez něj si nedovede před-
stavit. Když někdy zlobí a teta jí pohrozí,

Jiřinka se svou tetou Jaroslavou
Mertlovou - Geyerovou, kterou 
odmala oslovuje "babičko". 
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I když právě probíhá nejprestižnější
tenisový turnaj ve Wimbledonu,  který
všichni příznivci bílého sportu jistě
bedlivě sledují už od 22. června, máme
pro vás také zajímavé zprávy z našeho
tenisového oddílu v Horních
Počernicích. 
Naši členové jsou dlouholetými účastníky
pražských tenisových přeborů v kategorii
smíšených družstev. Družstvo A ve 3. tř.
C, družstvo B ve 4. tř. B, dorost 3. tř. B a
starší žáci 2. tř. A. Pro nedostatek teniso-
vého mládí se nám bohužel nepodařilo
vytvořit družstvo mladších žáků, i když v
loňském roce se ještě zúčastnili pražské
soutěže. 
Smíšená družstva  se skládají z mužské a
ženské části, minimální počet jsou čtyři
hráči v mužské a dvě hráčky v ženské
části. Hraje se systémem 4 mužské sing-
ly, dva ženské singly, dvě mužské čtyřhry
(debly) a jedna ženská čtyřhra. Konečný
výsledek tudíž může být 9:0 až po 5:4.
Soutěž se hraje dvoukolově (doma a
venku), v každé skupině (A až D – rozdě-
lení do skupin podle místa tenisového
oddílu). Hraje se od začátku května do
konce června. Vítězové skupiny postupu-
jí do vyšší třídy a poslední sestupuje do
nižší třídy. Průběžné výsledky soutěže
jsou uváděny na www.cztenis.cz.
V probíhajících soutěžích je zatím střídavě
slunečno a oblačno, nějaké výhry a něja-
ké prohry. Na postup do vyšší třídy to
není, ale zatím ani na sestup. Upřímně
řečeno, mohlo by to být lepší, ale chybí
nám větší počet hráčů.

Nová spolupráce 
s Tenisovou akademií 
Daniela Krátkého
Kromě získávání tenisového mládí máme
v programu také rozšíření počtu aktivních
zájemců o tenisový sport. Chceme též
zkvalitnit hru našich závodních hráčů,
proto budeme spolupracovat s Tenisovou
akademií Daniela Krátkého, jak jsme vás

o tom informovali v minulém čísle HPZ. 
V červnu jsme podepsali smlouvu o dlou-
hodobé spolupráci s cílem získat tenisové
mládí, rozšířit  členskou základnu a zkva-
litnit hru v našich závodních družstvech.
Mnozí rodiče měli možnost dozvědět se o
tenisové akademii Daniela Krátkého při
propagačních akcích v hornopočernic-
kých školách, proto jen stručně o
Krátkého kvalifikaci a významu spoluprá-
ce s naším tenisovým oddílem:
Daniel Krátký je šéftrenérem tenisové
akademie, držitelem několika medailí v
kategorii mladších a starších žáků a v 1.
lize dospělých. Je bývalým profesionál-
ním hráčem ATP s několika vítězstvími
nad světovými tenisty. Trenérskou licenci
vlastní od roku 1993, deset let trénoval v
Německu hráče ATP, juniorské mistry a
hráče 1. německé Bundesligy.
Podle uzavřené smlouvy bude u nás v
Horních Počernicích poskytovat tréninko-
vé služby pro nové zájemce, členy teniso-
vého oddílu, závodní hráče a provozovat

Přijďte hrát tenis do Otovické a přiveďte děti!

Šéftrenér tenisové akademie Daniel Krátký s nejmladšími adepty bílého sportu.

tenisovou školu. Z dalších dohodnutých
aktivit je to například pořádání tenisových
kempů, turnajů a společenských akcí.
Informace o realizaci těchto aktivit ve spo-
lupráci s našim tenisovým oddílem budou
publikovány v HPZ. Budeme ale rádi,
když k nám přijdete osobně a sami uvidí-
te, co se na kurtech v Otovické ulici děje.
Pro operativní jednání se zájemci uvádí-
me kontaktní údaje našeho smluvního
partnera:
Daniel Krátký, tel.: 776 677 171
E-mail: daniel.kratky@dkta.cz
www.dkta.cz
Pro získání dalších informací využijte kon-
takt na správce tenisového areálu: 
Michal Fortelný, tel: 739 937 162
Jménem našeho tenisového oddílu se
těším na vaši příznivou odezvu a brzké
shledání na kurtech a v klubovně.

Ing. Jaromír Podroužek, 
předseda tenisového oddílu

tel.: 602 226 052

Mládež Církve bratrské Horní Počernice ve spolupráci 

s Křesťanskou akademií mladých pořádají 

ENGLISH CAMP
v horské chatě Portášky v Krkonoších od 1.8. do 8.8.2009  

* Výuka anglického jazyka s rodilými mluvčími
* Příležitost ke zlepšení konverzačních schopností

* Zábavná a netradiční výuka angličtiny
* Studium ve skupinách podle úrovně pokročilosti

* Hry, sporty, hudba a spousta další zábavy
Kontakt: 775 938 557, e-mail: ecamp09@seznam.cz, 

bližší informace na www.pocernice-mladez.webgarden.cz
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Dne 6. června 2009 uspořádal oddíl
sportovní gymnastiky 31. ročník závo-
du O putovní vázu Horních Počernic.
Závodu se zúčastnilo celkem 32 závod-
nic z osmi  oddílů: TJ Bohemians
Praha, Slovan Praha, Sokol Vršovice,
Sokol Dejvice, Sokol Kampa, Sokol
Řeporyje a dva oddíly mimopražské –
TJ Lokomotiva Pardubice a TJ Sokol
Hradec Králové.

Trenéři našeho oddílu připravili jako
každý rok vzorně závodiště, vytvořili  pří-
jemnou atmosféru a závod tak proběhl
bez komplikací. Ředitelkou byla Věra
Rosendorfová, naše nejzkušenější trenér-
ka, bez které si nikdo z našeho oddílu
nedovede žádný závod představit. Funkci
hlavní rozhodčí zastávala další
z obětavých trenérek Zdena Kopecká. Již
druhý rok pracují rozhodčí v Praze přímo
na závodišti s počítači a výsledky jsou tak
zpracovávány velmi rychle. Hlavní záslu-
hu na tomto systému má naše trenérka
Lenka Šotolová a její syn Michal.
V hlavním závodě dvojic vyhrála děvčata
z TJ Bohemians před dvojicí z TJ
Lokomotiva Pardubice. Naše svěřenkyně
Bára Čadová a Martina Sedláková se
umístily na krásném 3. místě.
V jednotlivkyních v kategorii žákyň byla B.
Čadová na 2. místě, V. Švábová 7.,
Z. Kopecká 9., K. Válková 11. a T.
Gregárková 13. V kategorii juniorek a žen
obsadila M. Sedláková 5. příčku,
A. Wehrbergerová byla 8.
Odpoledne mohli diváci shlédnout krásné
výkony vyzrálých gymnastek na 25. roční-
ku Veterániády. Z našeho oddílu závodily
4 závodnice. V kategorii A zvítězila naše
gymnastka M. Křivánková, na 3. místě se
umístila opět naše členka H. Piková.
V kategorii B obsadila naše dvojčata
K. Babková a L. Vincencová 5. a 6. příčku.
Tři hornopočernické gymnastky, Adéla
Březinová v kategorii starší žákyně,
Martina Sedláková v kategorii juniorky B
a Bára Čadová v kategorii žákyně se pro-
bojovaly na mistrovství republiky, které se
konalo 13.6.2009 ve Vysokém Mýtě.
Nejlepšího umístění dosáhla Martina
Sedláková.
Bližší informace i fotografie si můžete pro-
hlédnout na našem webu www:Sohopo-
gymnastika.estranky.cz. Ráda bych touto
cestou poděkovala všem gymnastkám
a trenérům, kteří s chutí nejen trénují, ale
každý trénink zároveň posilují při náročné
přípravě a úklidu gymnastického nářadí.
Dík patří také obětavým rodičům.

Lenka Barešová, 
předsedkyně oddílu 

sportovní gymnastiky
v Horních Počernicích

Foto: L. Rosendorf

O putovní vázu Horních Počernic - 31. ročník závodů ve sportovní gymnastice 

V 25. ročníku Veterániády, která je součástí závodů O putovní vázu Horních
Počernic, zvítězila naše závodnice Křivánková a uspěly tři další členky oddílu.        

V hlavním závodě dvojic se naše
závodnice Barbora Čadová 
a Martina Sedláková umístily 
na 3. místě. Obě gymnastky 
se společně s Adélkou Březinovou 
/foto vlevo/ probojovaly
na mistrovství republiky. 
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Bambiriáda
Na Bambiriádě, která letos probíhala ve
dnech 4 – 7.6 2009, se také zúčastnily
děti z našeho DDM. Měli jsme zastoupení
jak na Střeleckém ostrově, kde probíhala
pódiová vystoupení, tak na Dětském
ostrově, kde byly pro děti připraveny
různé soutěže.
Na Střeleckém ostrově jako první vystou-
pil kroužek moderních tanců a stepu pod
vedením lektorky Hany Hanušové.
V sobotu dopoledne vystupovala děvčata
lektorky Marie Frolíkové a v neděli odpo-
ledne ukončovaly Bambiriádu latinskoa-
merické tance lektorky Kateřiny Juskové
a break dance pod vedením Jaroslava
Provazníka. 
Na Dětském ostrově jsme měli stanoviště
s autodráhou. Vyzkoušet si své řidičské
umění přišly nejen děti školou povinné,
ale i tatínkové, kteří se díky autodráze vrá-
tili do svých dětských let. Lektorům
i všem dětem děkujeme za vzornou
reprezentaci našeho DDM.

Dům dětí a mládeže Horní Počernice
Ratibořická 1899/32, 193 00  Praha 9, tel.: 281 925 264, fax: 281 925 948
www.ddm-hp.cz, ddm-hp@ddm-hp.cz

Přihlašování 
do kroužků DDM 
ve školním roce 2009/2010
Aktuální nabídka všech zájmových
útvarů bude zveřejněna na našich
stránkách www.ddm-hp.cz poslední
týden v srpnu. Děti, které navštěvovaly
kroužky v DDM v právě skončeném škol-
ním roce a budou chtít pokračovat, mají
možnost přednostního přihlášení ve
dnech 1. a 2.9.2009. Od 3.9.2009 bude-
me do kroužků přijímat nové
zájemce.
Pravidelná výuka bude
zahájena v týdnu od
14.9.2009, volné kluby zahá-
jí svou činnost od října 2009.
Přesné termíny jednotlivých
klubů budou zveřejněny na
našich webových stránkách
koncem září. 
I v novém školním roce
bude možné se zaregistro-
vat a poté přihlásit na pravidelnou zájmo-
vou činnost prostřednictvím našich webo-
vých stránek (od 3.9. 2009).
Upozorňujeme, že do 14 dnů je třeba
doručit do DDM internetovou přihlášku.
Platby za pravidelnou zájmovou činnost
(kroužky) budou přijímány pouze bezho-
tovostně. V hotovosti budou hrazeny jen
volné kluby a jednorázové aktivity.
Upozorňujeme na nutnost úhrady zájmo-
vé činnosti do 14 dnů od přihlášení,
pokud se s vedením DDM nedomluvíte na
jiném termínu.

Den dětí v DDM 
Den dětí v DDM Horní Počernice se konal
v pátek 29.5.2009. Tento rok se na nás
sluníčko nesmálo, ale nám to úsměv
z tváře nevzalo. Na děti čekala spousta
soutěží a také překvapení v podobě velké
skákací lodi, kterou si děti bohužel moc
neužily, protože déšť byl opravdu vytrvalý.
Program zahájily děti z MŠ U Rybníčku
pohádkou Popelka trochu jinak, kterou
napsala Jana Štěpánková. Děkujeme
všem dětem a učitelkám Caldové
a Menclíkové za nádherné představení,
které pobavilo a potěšilo děti i dospělé.
Děti soutěžily v hodu na cíl, v chůzi na
chůdách, v šermu, v poznávání věcí po
slepu, skládání hlavolamů, ale také prohá-
něly po autodráze závodní vozy. Nejen po
splnění všech úkolů, ale i po každé disci-
plíně byly odměněny sladkostmi.
Doufáme, že příští rok se na nás sluníčko
bude usmívat. 

Daniel Blažek třetí 
v celopražské 
výtvarné soutěži
Gratulujeme desetiletému Danielu
Blažkovi /na fotografii/ z výtvarného ate-
liéru lektora Pavla Vágnera za třetí místo
v celopražské výtvarné soutěži na téma
Máme kamarády.

Volné kluby
Volné kluby budou v příštím školním roce
začínat opět od října. Pro velký zájem
rodičů bude klub Koník probíhat dva dny
v týdnu a klub Klubíčko bude pokračovat
jednou týdně.

Kolektiv zaměstnanců DDM přeje všem
dětem krásné prožití prázdnin, plno
zážitků a sluníčka.

Zdeňka Horváthová,
ředitelka DDM

Děvčata z taneč-
ních kroužků
našeho DDM

na Bambiríádě 

Stanoviště 
s autodráhou zajímalo
děti i tatínky.

Děti z MŠ U Rybníčku hrají pohádku Popelka.
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epochy indických dějin, v kterém se vždy
setkáváme s konkrétními lidmi, s jejich
problémy, touhami a vášněmi, které
často vedou k činům, jimiž člověk poslé-
ze opovrhuje a jež člověka destruují. Ke
zradě, lži, podvodu...

Hanna Schottová
Máma Masajů 

O čem jiní jen tu a tam sní, je pro ni
naprosto normální: život plný dobrodruž-
ství ve volné přírodě. Více než pětadvacet
let sdílí život kmene Masajů na severu
Tanzanie. Bez šéfa a termínového kalen-
dáře, ale také bez stálého bydliště, čisté
vody a dalších vymožeností civilizace.
Přesto by Angelika Wohlenbergová
s nikým neměnila. Tady našla své místo

jako porodní bába,
řidička nákladního
vozu, misionářka,
zdravotní sestra
a bojovnice proti
dívčí obřízce či jako
zakladatelka interná-
tu a ředitelka školy.
Masajové ji milují

a uctívají jako svatou. S velkou dávkou
odvahy, humoru, empatie a svou pevnou
vírou jim pomáhá přijmout změny, které
přináší pokrok, a přece zůstat Masaji,
lidmi s nezaměnitelnou kulturou
a koloritem. Informace o práci Angeliky
Wohlenbergové a o Masajích v Tanzanii
najdete na  

Renata Štulcová
Růže a krokvice 

Stanete se svědky napínavého pátrání
po zdroji záhadné záře nad Hradem,
romantické lásky pekaře Matěje

a mincmistrovy dcery
panny Dorotky, něko-
likrát narazíte na bez-
hlavého templáře,
zúčastníte se rytířské-
ho klání a odhalíte
tajemství posvátného
meče knížete
Václava. Pohádkově

laděný výlet do české minulosti.

Maria Regina Kaiserová 
Xantipa - Sokratova krásná žena 

Sokrates měl dvě ženy, Myrtó a Xantipu,
to je věrohodně doloženo. Zatímco Myrtó
zůstala jen jako pouhé jméno
v historických pramenech, o Xantipě

kolují téměř dva tisíce
let neprokázané
pověsti. Xantipa -
stará hádavá žena -
je ještě dnes synony-
mem pro zlou, hašte-
řivou ženskou, která
svému muži dělá ze
života peklo. Ale

nemohlo tomu být jinak? Nemohla tato
nálepka vzniknout na základě našeho
obrazu Sokrata, filozofa, jenž miloval
krásné chlapce a doma měl starou
babu? 
Pochybnosti přinejmenším získala
archeoložka a spisovatelka Maria Regina
Kaiserová, když v Platonově Faidonu
objevila pasáž, která popisuje poslední
setkání Sokrata s jeho ženou ve vězení,
kdy Xantipa držela na rukou svého nej-
mladšího synka. Takže stará v den smrti
téměř sedmdesátiletého filozofa být urči-
tě nemohla... 

Javier Moro 
Indická princezna

Příběh Anity Delgado, španělské tanečni-
ce, která se provdala za indického mahá-
rádžu a stala se tak téměř přes noc indic-
kou princeznou, je vyprávěn na základě

skutečných událostí.
Spolu s Anitou se
čtenář přenese do
Indie doby výstřed-
ních mahárádžů
a vstoupí do světa
pohádkové nádhery,
do světa, který dnes
již neexistuje. Příběh

Anity a mahárádži z Kapurthaly není jen
romantickým vyprávěním o potížích
lásky, nýbrž i příběhem, který ukazuje na
odlišnosti kultur, na zvláštní vztah Indie
a Evropy, na úskalí, jež odlišnost obou
kultur člověku přináší. V neposlední řadě
je to působivé vyprávění o konci jedné

Místní veřejná knihovna Horní Počernice
Náchodská 754, 193 00 Praha 9 
tel.: 281 921 587 /oddělení pro dospělé/, 281 920 742 /oddělení pro děti a mládež/
Půjčovní doba: PO ZAVŘENO, ÚT 10:00 - 19:00, ST 14:00 - 19:00, ČT 14:00 - 19:00, PÁ 10:00 - 16:00
www.knihovnapocernice.cz, e-mail: knihovna@knihovna-hp.cz

ONLINE KATALOG NA http://katalog.knihovnapocernice.cz

Prázdninový provoz v knihovně: Od 20. července do 10. srpna 2009 
bude knihovna uzavřena. Půjčujeme opět v úterý 11. srpna 2009.

Milí naši čtenáři,
nastává příjemné období prázdnin
a dovolených, a tak mi dovolte, abych
vám všem za kolektiv knihovny popřála
čas prožitý podle vašich přání. Než se
vydáte na cesty daleké či krátké, máme
pro vás připravenou bohatou nabídku
nových knih pro chvíle odpočinku nebo
na deštivé dny. Knihovna bude otevřena
až do 17. července, znovu otevíráme
11. srpna.

Kniha mého srdce
Právě probíhá poslední 3. kolo celoná-
rodní soutěže o nejoblíbenější knihu.
Máte poslední možnost ovlivnit svým
tipem výsledek soutěže a vybrat jednu z
dvanácti knih, které se dostaly do finále.
Informace v knihovně nebo na
www.knihasrdce.cz

Dny italské kultury 21. a 22. 10.
S předstihem vás upozorňujeme na Dny
italské kultury, během kterých vám chce-
me zprostředkovat italskou kulturu
z různých pohledů, především ale
z literární. Italská literatura patří
k nejbohatším a nejinspirativnějším světo-
vým literaturám. Právě zde vznikla řada
uměleckých směrů, například renesance,
baroko a verismus, ale i literárních forem
jako je sonet, stance, tercina, ritornel
nebo rispet. O programu vás budeme
včas informovat.

Kalendárium
100 let od narození 
s p i s o v a t e l e
Vladimíra Neffa 
Tohoto výjimečné-
ho vypravěče, který
se narodil 13. červ-
na 1909, nemusíme
zvlášť představovat,
protože jeho roz-
sáhlé dílo je dodnes
populární díky zfil-
mované verzi penta-

logie, zachycující kronikářskou formou
vzestup dvou pražských měšťanských
dynastií  od pádu Bachova absolutismu
až po rok 1945. Za okupace pracoval Neff
na popularizujícím slovníkovém výkladu
dějin filosofie s názvem Filosofický slov-
ník pro samouky neboli Antigorgias, jenž
vyšel na samém sklonku období, kdy byl
ještě pluralitní výklad možný, tedy roku
1948.

Božena Beňová,
ředitelka knihovny
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Naši jubilanti narození v červenci a srpnu Kulturní léto v Senátu

Protože se naši senioři už do prázdnin
v klubovně nesejdou, nabízíme jim zají-
mavý program koncertů ve Valdštejnské
zahradě. V krásném prostředí zahrady si
můžete každý čtvrtek od 17 hodin
poslechnou hudbu v podání souborů:

2.  července
Smíšený pěvecký sbor Sušil

z Rusínova
9.  července

Lenka Filipová, recitál
16. července

Slovácké krůžky Charvatčané 
a Poštorané z Břeclavi

23. července
Folklorní soubor Závršan

z Nedašova
30. července

Horácký folklorní soubor Bajdyš
Třebíč

6.  srpna
Rumburský komorní orchestr

13. srpna
Slovácký soubor Radovan

Napajedla
20. srpna

Děcka z Kunovic a cimbálka
Pramének z Uherského Ostrohu

27. srpna
Kapela Svítání z Brna

3.  září
Dětský a mládežnický pěvecký

sbor Jizerka Semily
10. září

Pěvecký sbor Boleslav 
z Mladé Boleslavi 

Vstup na všechny akce je volný, doprava
metrem A do stanice  Malostranská
nebo metrem B na Národní a tramvají
č. 22 do  stanice Malostranská.      
Příjemné chvíle s hudbou a hezké léto
vám přeje 

Ilona Juklová,  
SDČR, ZO Horní Počernice

tel.: 212284714

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Všem pøejeme hodnì zdraví, štìstí a spokojenosti.
Dle pokynů Magistrátu hl. m. Prahy nemůže redakce HPZ zveřejňovat věk jubilantů, 

porušila by tím zákon na ochranu osobních údajů č.101/200Sb.

Doucek Jaroslav
Krumlík Ludvík
Palmová Josefa
Hanáková Cécile
Synková Marie
Sůvová Růžena

Filip Václav
Hlava Josef

Králová Růžena
Somrová Věra

Poštolka Bohumil
Hájková Miluše
Šmejkal Karel
Váchová Elena
Tuček Zdeněk
Rajchert Josef

Beranová Alena
Poštolková Vlasta
Volkeová Ludmila

Hlavínová Miroslava
Hrabětová Dagmar

Kožená Věra
Siváková Julie

Kellner Jiří
Fischerová Margit

Pínová Božena
Svobodová Hanna

Šukal Josef
Vlčková Mária
Kubánek Karel
Pochman Jiří

Hepová Božena
Kazimour Jindřich

Bartušová Eva
Šmehýlová Mária

Řehoř Václav
Morávková Olga

Minarčíková Jaroslava
Michálková Eliška
Straková Božena

Hlaváčková Luďka
Špaková Eliška

Hurtová Věroslava

Sedláčková Marie
Vaňatová Marie

Král Václav
Trutnovský Karel
Borovanová Anna

Hampejs Karel
Řeháková Marie

Svobodová Jarmila
Němcová Věra
Kalinová Věra
David Vladimír
Vrzalová Marta

Outlá Marie
Rumlová Věra

Stibůrková Věra
Novák Ludvík

Zelinková Jaroslava
Pokorná Jiřina

Fuks Ernest
Schovanec Karel

Pádivá Vlasta
Dudiak Ladislav

Drahoňovská Jaroslava
Kludská Anna
Jiřičková Věra
Hejnová Mária

Tomášek Zdeněk
Trávníčková Vlasta

Zelenková Věra
Fröhlich Jaroslav
Franěk Miloslav

Jiroutová Alžběta
Grublová Helena

Kostková Karolína
Zouzalová Vlasta
Šonka František

Hussar Pavel
Dvořáková Jaroslava
Ditrychová Božena

Lejčková Bohuslava
Kristenová Hana

Stejně jako před rokem také letos byl pro
děti a jejich rodiče připraven v parku
u hornopočernického divadla velký ská-
kací hrad. Potěšil nás velký zájem dětí
a jejich rodičů. Připravili jsme pro ně
občerstvení a drobné dárečky, mamin-
kám jsme ve slunečném odpoledni roz-
dávali krásné oranžové růže.
Děkujeme naší městské části za organi-
zační pomoc a také všem malým i velkým

návštěvníkům za účast. Budeme se na
vás těšit zase za rok a doufáme, že se
počasí vydaří jako letos. Krásné léto přeje

Klub Mladých sociálních demokratů
Praha 14 

klubpraha14.msd@seznam.cz

Mladí sociální demokraté slavili s dětmi jejich svátek
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Cestami naší historie: dochované památky Horních Počeric
Při letní bouři a po úderu blesku roku
1734 Chvalská tvrz vyhořela.
V následujících letech, při dodržení
původních rozměrů tvrze, byla jezuity pře-
budována do podoby dvouposchoďové
zámecké budovy, postavené v pravém
úhlu v renesančním stylu. Jedno křídlo
bylo obráceno k východu, druhé se
vstupním průčelím a bránou k severu.
Východní křídlo má mezi okny pravidelně
osazeny kamenné desky se zazděnými
klíčovými střílnami a v přízemí do dvora
arkádové klenuté loubí. Také v severním
křídle jsou osazeny kamenné desky se
zazděnými klíčovými střílnami, zde ale
v úrovni podokenních říms.
Pod zámeckou budovou se nachází
poschoďové sklepní prostory se zazdě-
ným vchodem do podzemní chodby. Pod
tvrzí se nacházející vodní prameny využili
jezuité k založení rybníka, u kterého byl
postaven vodní mlýn. Vodní prameny
byly využívány i ve vybudovaném pivova-
ru, který byl v letech 1874 - 1875 přebu-
dován. Nacházela se v něm prostorná
místnost s cihlovou dlažbou, v níž se
čekávalo na přijetí v zámku.
Po zrušení jezuitskéhe řádu roku 1773
přešel zámek spolu se dvorem pod sprá-
vu c.k. Zemského studijního fondu, zalo-
ženého pro vydržování škol. První
a druhé poschodí zámku byly využívány
jako úřadovny správy fondu. V přízemí
severního křídla byl byt duchovního
z kostela sv. Ludmily. Ten sestával
z kuchyně, tří světnic a hostinského poko-
je sousedícího s refektářem.
Dekretem ze 17. května 1774, vydaným
regentem Turkem, byl do zřízené samos-
tatné lokálie ve Chvalech z Konviktu praž-
ského vyslán páter Josef Jan Pánek. Rok
a půl zde působil bez platu a živobytím jej
zabezpečoval Konvikt, poté mu byl stano-
ven plat 200 zlatých ročně a zdarma uží-
vání bytu v přízemí zámku.

Na základě žádosti pátera Pánka
a souhlasu obce Chvaly povolil Krajský
úřad v Kouřimi stavbu hřbitova, který byl
vybudován v místech u kapličky sv.
Františka Xaverského, kde se U háje říká-
valo. Hřbitov vysvětil vikář Jiří Paroubek
z Líbezníc dne 25. listopadu 1777. O mož-
nost pohřbívat zde požádaly obce Čer-
tousy a Horní Počernice, kterým vyjmutí
z vazby k Jirnům a přifaření do Chval bylo
povoleno dekretem konzistoře 24. 3.
1778. Ke Chvalům již přifařené obci
Svépravice byl 26. 10. 1786 přifařen také
Xaverov.
Za působení pátera Pánka byla v letech
1793 - 1794 provedena přestavba
a rozšíření kaple sv. Anny na kostel sv.
Ludmily. Původní loď na severní straně
kaple byla změněna na presbytář kostela,
jižní stěna kaple byla probourána
a přistavěna k ní větší loď kostelní
s klenutým stropem a dvěma širokými
okny po každé straně. Přistaven byl také
chór s varhanami. V nové chrámové lodi
byly zřízeny tři oltáře. Hlavní sv. Ludmily,
vlevo sv. Jana Nepomuckého a vpravo
sv. Václava. Nový kostel byl původně bez
věže a zvonů, měl pouze malou věžičku
se zvonkem. Na barokním hlavním oltáři
byl umístěn obraz sv. Ludmily, který byl
roku 1845 za 52 zlatých opraven malířem
Josefem Böhmem z Prahy. Roku 1880 byl
obraz nahrazen novým, představujícím
sv. Ludmilu před oltáříkem sv. Václava
od malíře Václava Kandlera.
Páter Pánek odešel 6. 7. 1802 do
Mirošova a na jeho místo nastoupil 9.
září Matyáš Fähndrich, kněz řádu cisterci-
ánského, který zde sloužil do roku 1819.
Od 2. prosince téhož roku zde byl usta-
noven Jan Leonhard Mayerhoffer, za nějž
byla roku 1825 k průčelí kostela přistavě-
na věž pro budoucí zavěšení zvonů.
Některý z těchto následovníků pátera

Pánka si pro vylepšení své obživy nechal
na dvoře zámku postavit chlívky pro chov
drůbeže a prasete. 
Na místo faráře zde dne 5. 8. 1828
nastoupil Václav Straka z patronátu
píseckého, po něm 18. 10. 1836 Antonín
Piskač z patronátu mnichovo-hradištské-
ho. Od roku 1845 zde vedl zatímně
duchovní správu Josef Metz, kaplan
v Čelákovicích, když v té době patřily
Chvaly k vikariátu brandýskému. Po něm
roku 1847 byl zde ustanoven Jakub
Liška. Ten si jako první stěžoval konzisto-
ři na studený byt na severní straně příze-
mí zámecké budovy a nedostatečné pří-
jmy na živobytí. Ty mu byly zlepšeny roku
1853, když z chvalské lokálie byla zřízena
samostatná fara. Ze studeného bytu ode-
šel 14. 9. 1855 do Prahy. Jeho nástup-
cem se 1. října stal Jan Nepomuk
Kovařovic, vysloužilý duchovní správce
vojenské nemocnice v Bukovině. Po jeho
odchodu 13. 1. 1856 zde nejprve jako
administrátor, později jako farář  působil
Jan Babtista Čermák z vikariátu prosec-
kého. Zemřel zde 28. 1. 1859 a odkázal 4
tisíce zlatých ústavu slepců v Praze. Od
31. 1. administroval Chvaly František
Pondělík, který dostal z bytu na zámku
výpověď. Obec neměla byt a tak po hroz-
bě konzistoře, že farnost zruší, našla
náhradu nejprve v č. p. 15 a později
v č. p. 3. Do tohoto náhradního bytu
v červnu 1859 nastoupil farář Jan Gürke
z Českého Brodu. V květnu roku 1860
byla správa fondu ve dvoře chvalském
zrušena a úřednictvo odešlo. Farář Gürke
požádal o uvolněný byt v severním křídle
prvního poschodí zámku a po vyřešení
neplacení nájmu se sem z bytu v č. p. 3
nastěhoval.
/V příštím čísle HPZ se dočtete o historii
zvonů ve věži chvalského kostela/. 

Ing. Hubert Antes, kronikář
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pro Malou čarodějnici, Krtečkovi pomoh-
ly sešít kalhotky a u Krakonoše si hravě
poradily s poznáváním zvířat.
Vloni jsme s napětím všech sil zvládli
270 startujících, letos jsme i přes nevyz-
pytatelné počasí museli síly napínat
mnohem více. Vydali jsme 370 startova-
cích karet, počet doprovázejících osob si
vůbec netroufáme odhadnout. Tak veliký
zájem nás samozřejmě potěšil, byť jsme
museli chvíli improvizovat se startovací-
mi kartami a zajistit doplnění cen.
Velikou nevýhodou takového počtu úča-
stníků ale byly fronty, které se
u stanovišť tvořily. Děkujeme všem, kteří
je trpělivě vystáli, chápeme, že to bylo
náročné, však pro nás také. Víme, čemu
v příštích letech věnovat větší pozornost.

Výtěžek akce 
pro adoptovanou dívku
Co nás opravdu mile překvapilo, byl stav
kasičky. Další velké díky tak patří všem,
kteří přispěli větší částkou než byla
desetikoruna za startujícího. Celá částka
pokryje roční příspěvek pro naši adopto-
vanou indickou studentku. V době, kdy

jsou neziskové organizace nuceny spíše
šetřit, nás opravdu potěšilo, že můžeme
tuto pomoc realizovat. Poslední velký dík
patří našim sponzorům, kteří se podíleli
věcnými i finančními dary. V prvé řadě
bychom chtěli poděkovat Úřadu měst-
ské části Praha 20, který zapůjčil stánky
do prostoru startu a cíle, a ochotným
pracovníkům místního hospodářství,
kteří je stavěli. Díky Pekařství Moravec
vyráželi letos soutěžící k plnění úkolů
s dostatečnou zásobou cukru v krvi.
Ostatní dary pokryly odměny pro startu-
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Jsme rádi, že se nám třetí rok daří
dodržovat obnovenou tradici pohád-
kových lesů. V pevně stanoveném ter-
mínu první červnové neděle jsme se
sešli na hrázi Koupaliště v Horních
Počernicích. Start a cíl letos doplnily
praktické stánky známé i z dalších
akcí naší městské části. Účinkující se
v improvizovaných, ale naprosto úžas-
ných kostýmech rozešli na svá stano-
viště, aby připravili vše potřebné pro
malé soutěžící. 

Nejvíce nás letos napínalo počasí. Celou
sobotu jsme se báli, že budeme muset
oblíbenou akci zrušit, nedělní ráno nás
však naplnilo optimismem. Sice jsme
dvakrát zmokli, ale přeháňky byly
naštěstí krátké, byť intenzivní. První sta-
noviště zachránily velké deštníky, dalším
už pomohl les. První netrpěliví se schá-
zeli dlouho před 14 hodinou, kdy byl
ohlášen začátek celé akce. 

Inspirace pohádkami
Po vyzvednutí startovací karty se každý
účastník mohl posilnit koblihou a pak se
radostně vydat k plnění úkolů. Letos
byla stanoviště tematicky sjednocená
a inspiraovaná pohádkami z televizních
večerníčků. A tak startující pomáhali
zalévat květiny Makové panence, zkou-
šeli se orientovat v ročních obdobích
u Křemílka a Vochomůrky, svou doved-
nost prokazovali u Pata a Mata nebo
skákali v pytlích u Macha a Šebestové.
Hod na cíl hlídal Rumcajs s Mankou
a Cipískem, Pejsek s Kočičkou potřebo-
vali pomoc při pečení dortu.
U čarodějnic děti vykonávaly zkoušku

jící a realizaci. Děkujeme firmám MATA-
MI s.r.o. (lékárna Chodovická), LAMPS
s.r.o., BALINO a.s., D-TISK s.r.o., STO-
RAGE SERVIS s.r.o., PENNY MARKET,
Velkoobchod Martin Vrzal, Jafra cosme-
tics a Kosagym.
Osobní poděkování patří všem, kteří na
sebe vzali úkol nejtěžší a převlékli se za
pohádkové postavičky. Bez nich by to
prostě nešlo.   

za MC MUM 
Martina Josefová

Pohádkový les ve znamení večerníčků

Hlavními protagonisty Pohádkového lesa byly letos postavy z večerníčků

Pejskovi a Kočičce pomáhaly děti
při pečení dortu. 

V pohádkovém lese nemohli chybět
Rumcajs s Mankou a Cipískem
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Studenti s dětmi ze SZŠ Bártlova
V letošním roce začali studenti SOŠ pro
administrativu EU spolupracovat se SZŠ
Bártlova. V dubnu a květnu proběhly dvě
velmi úspěšné akce, pálení čarodějnic
a sportovní odpoledne. Studentky
prvních ročníků vysvětlily mladším kama-
rádům zvyky a tradice, které jsou
s oslavou konce zimy spojeny.  Všichni
pak společně vytvořili ze zbytků oděvů
a dalších materiálů osobité čarodějnice,
které upálili na připraveném ohništi.
Na hřišti ZŠ Ratibořická se v květnu kona-
lo sportovní dopoledne pro děti ze speci-
ální základní školy. I zde se na organizaci
podílely naše studentky. Sportovci změři-
li své síly ve sprintu, skoku dalekém,
hodu kriketovým míčkem a vytrvalostním
běhu. Myšlenka Pierra Coubertaina se
opět potvrdila. Opravdu nebylo důležité,
kdo zvítězil. Atmosféra na obou akcích
byla velice příjemná a všichni se těšíme
na další spolupráci.  

Klára Bílá a Kateřina Baitlerová

Řekne-li se květen, mnohý z nás si před-
staví jaro v plném rozpuku, romantici urči-
tě dodají – lásky čas. Pro studenty
čtvrtých ročníků středních škol má však
květen docela jiný nádech. Období plné
nervozity, stresu, ale také odhodlání
a často nečekaných výkonů je završeno
konáním maturitní zkoušky.
Nejinak tomu bylo i letos ve SOŠ pro
administrativu EU. Ti, kteří zvládli první
velkou zkoušku ve svém životě úspěšně,
sešli se 29. května odpoledne na
Chvalském zámku, aby z rukou ředi-
tele školy Mgr. Romana Lišky převza-
li maturitní vysvědčení. Slavnostního
aktu se zúčastnili učitelé a rodiče,
k maturantům vřele promluvil starosta
městské části Praha 20 Bc. Ivan
Liška, několik milých slov pronesl rov-
něž ředitel školy, ale nejdojemnější
bylo rozloučení, které si pro studenty
připravili jednotliví třídní učitelé.  
Střední odborná škola pro admini-
strativu Evropské unie tak zahájila
zcela novou tradici. Věřme, že

Slavnostní předávání vysvědčení na Chvalském zámku

i v příštím roce budou naši studenti úspěš-
ní při maturitních zkouškách a sejdeme se
opět v krásném prostředí Chvalského
zámku.

Mgr. Petra Bergmannová,
učitelka SOŠ

Protidrogový víkend 
Od 22. do 24. května 2009 proběhl
v Roudnici nad Jizerou protidrogový
víkend pro studenty prvních ročníků naší
školy.  Sobota byla ve znamení nejrůzněj-
ších her, při nichž jsme si uvědomovali,
jak je důležité spolupracovat, tolerovat
různé názory a dorozumět se i beze slov.
Když se setmělo, zažili jsme zvláštní pocit
při hře v lese. Každý si nesl zapálenou
svíčku, která představovala jeho život.
Přemýšleli jsme o tom, co si v životě nej-
víc přejeme, co je pro nás nejdůležitější. 
V neděli nám psycholog vyprávěl o tom,
jaký život vedou narkomani, které poznal
během své praxe. Vysvětlil nám, jak je

snadné do závislosti spadnout. Dozvěděli
jsme se nejen spoustu věcí o drogové
závislosti, ale vyzkoušeli si, jak by měla
fungovat sehraná třída.

Šárka Řezníčková, P1A

Na zkoušce Symfonického 
orchestru ČRo v Rudolfinu
Naše třída měla možnost zúčastnit se
veřejné generální zkoušky Symfonického
orchestru Českého rozhlasu. Při té příleži-
tosti jsme si zopakovali pravidla spole-
čenského chování a vybaveni vědomost-
mi o etiketě vyrazili do Rudolfina. 
Již při prvních tónech Dvořákova
Requiem všichni zpozorněli. Fascinovalo
mě, jak sólisté dokázali svým hlasem
naplnit celou síň. Celkový dojem byl
ohromný, chvílemi jsem se bála
i polknout, abych nepřerušila slavnostní
atmosféru. Po koncertě si na nás udělali
čas violoncellistka a pozounista, kteří nás
seznámili s životem hudebníků. Myslím,
že i ti, kterým vážná hudba jinak moc neří-
ká, odcházeli obohaceni o výjimečný kul-
turní zážitek.

Karolína Vašíčková, P1A

Vernisáž v domově mládeže
V pondělí 11. června se ve foyeru domo-
va mládeže SOŠ uskutečnila vernisáž 7.
ročníku výstavy studentských prací.
Čestným hostem slavnostního zahájení
byl starosta městské části Praha 20 Ivan
Liška. Programem provázeli ředitel školy

Roman Liška a Marie Kánská, vedoucí
domova mládeže. Hostům zazpívaly stu-
dentky Kateřina Pavlíková a Lucie
Kratochvílová, modely batikovaných šatů
a úžasné účesy předvedla skupina
Blanky Bauerové během tanečního
vystoupení s názvem Divoši. 
V přízemí internátu budou po celý rok
k vidění nejen výtvory studentů ubytova-
ných v DM, ale i jejich vychovatelů.
Poprvé tu své práce vystavují také  děti
z partnerské speciální školy Bártlova. 
Přijďte se podívat!

Mgr. Petra Bergmannová, učitelka SOŠ

Vernisáž výstavy v domově mládeže
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Mezinárodní projekt Občan zastřešuje
v ČR nestátní organizace CIVITAS-CZ.
Studenti v mnoha zemích řeší problé-
my ochrany přírody, bezpečnost nebo
problémy v místě bydliště. Letos se do
něj v na škole zapojily kvarty, se který-
mi na projektu pracovala profesorka
Krátká. Třída 4. B si vybrala romskou
problematiku a 4. A se zaměřila na bez-
pečnost dětí na silnicích. 

Po půlroce práce v hodinách předmětu
Výchova demokratického občana jsme
se dále věnovali projektu především ve
svém volném čase. K celostátnímu slyše-
ní bylo třeba uspořádat portfolio, tedy
soubor materiálů získaných k dané prob-

Studenti Gymnázia Chodovická se
zúčastnili 12. ročníku setkání čtyřčlen-
ných týmů zapojených do mezinárodní-
ho přírodovědného projektu Globe.
Letošní ročník se konal ve Stříbře ve
dnech 7. -  10. května.
Mezi více než 300 účastníky náš tým ve
složení Veronika Pazderová, Kateřina
Rulfová, Jan Ilek a Lucie Glancová roz-
hodně nezapadl a svojí prezentací porotu
oslnil ve všech hodnocených kritériích.
Prezentace s názvem Makrozoobentos
svépravických rybníků se se týkala výzku-
mu, který členové kroužku GLOBE prová-
dějí už více než rok. Studenti byli spěšní
také v terénní hře, kde prokázali výbornou
schopnost týmové práce a znalost
výzkumných metod využívaných v projek-
tu. Dík za vzornou reprezentaci školy.

Mgr. I. Veverková

lematice, připravit prezentaci na panelech
a na počítači. Ale hlavně jsme si potřebo-
vali naše řešení, tedy hry a besedu pro
děti na dané téma, vyzkoušet. Vyrazili
jsme do prim na našem gymnáziu
a detašovaném pracovišti na Černém
Mostě, kde jsme představili program
a vysvětlovali studentům základní pravid-
la silničního provozu, učili je značky
a hráli s nimi hry, aby si znalosti vyzkou-
šeli v interaktivní formě. Po tomto úspě-
chu jsme se už s portfoliem, panely
a prezentací vydali v pátek 5.6. do Senátu
PČR, abychom zde přednesli naši práci
na celostátním slyšení. Prezentace se

zúčastnili především žáci a studenti
z Moravy, my jsme zastupovali Prahu
a celé Čechy. Několik skupin se zabývalo
podobným tématem jako my, všechny
projekty byly velice zajímavé a dobře
zpracované. Ten náš přišel na řadu až
odpoledne. Byli jsme nervózní, že něco
zkazíme, ale vysloužili jsme si potlesk.
Odborná porota, v níž zasedali také sená-
tor Balín nebo kulturní atašé USA, nás
pochválila za formu řešení a kvalitu  pre-
zentace. Důstojně tak pokračujeme
v tradici projektu Občan na naší škole. 

Hana Lukášová, kvarta A
/redakčně kráceno/

Studenti gymnázia na 12. celostátním slyšení projektu Občan v Senátu PČR

Prezentace programu
o bezpečnosti dětí 

na silnicích 

Setkání týmů zapojených do mezinárodního přírodovědného projektu Globe

Čtyřčlenný tým Gymnázia
Chodovická: 

Veronika Pazderová,
Kateřina Rulfová, 

Jan Ilek 
a Lucie Glancová 

na 12. ročníku 
mezinárodního 

přírodovědného 
projektu Globe

Prezentace projektu
Makrozoobentos 
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Konec letošního sportovního roku
oslaví šest vybraných žáků naší školy
na Staroměstské radnici vyhlášením
výsledků 9. ročníku celopražské soutě-
že O pohár primátora. Již potřetí se
chodovickým sportovcům, kteří se
zúčastnili mnoha postupových soutěží
obvodních a krajských kol, podařilo
zařadit mezi šest nejúspěšnějších škol
v Praze.
Během celého letošního školního roku
jsme nasbírali spoustu pohárů, zvláště
v atletických, fotbalových, florbalových
a volejbalových soutěžích. Děkujeme
všem dívkám a chlapcům, kteří se ctí háji-
li na sportovištích jméno naší školy a kteří
se ve velké konkurenci dokázali se svými
výkony a vysokým nasazením probojovat
na 3. místo v soutěži. 
Všem gratulujeme a také přejeme spous-
tu dalších osobních
vítězství nejen na
sportovním poli.
Dobrý štafetový
start do příštího
sportovního roku
a krásné prázdniny
přejí 

Mgr. J. Lišková,
Mgr. J. Valentová, 

FZŠ Chodovická
Foto archiv školy

Děti z FZŠ Chodovická na škole v přírodě 
Dne 23. května se vydaly děti na školu v přírodě do malebné kra-
jiny Krkonoš, do Horní Malé Úpy. Zájezdu se zúčastnila početná
skupina žáků od první do páté třídy. Celý týden se hrály hry
v duchu kouzelného olympijského klání. Vrcholem turistického
snažení byl náročný výstup na Sněžku. Společně prožitý týden byl
zakončen karnevalem a diskotékou. Při odjezdu se s námi
Krakonoš stylově rozloučil: napadl sníh...

Iva Růžičková, 
vychovatelka

Dne 29.4.2009 zabojovali naši 
nejmladší fotbalisté z 1. – 3. ročníku 
v okresním finále McDonald´s Cupu 
a po dvou výhrách a jedné remíze
obsadili  2. místo.

Žáci FZŠ Chodovická získali řadu ocenění a pohárů ve sportovních soutěžích
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Je pondělí ráno 4. května a začíná pršet.
Není divu, neboť jedeme na cyklisťák.
Nehledě na to, že prodloužený víkend byl
ve znamení krásného slunečného počasí.
Všichni jsou nedočkaví, jen jen vyjet.
Jsem zvědav, zda pojede náš známý
"pan Mopadži", což je Mercedes neurčité-
ho věku, který nás vezl již na minulou
výpravu. A nezklamal jsem se, je tu.
Následuje nelíčený úžas dětí (stejně rea-
govali i loňští osmáci), čím že to vlastně
pojedeme. Na druhé straně v dnešní
době euroautobusů, které vypadají
všechny stejně, je to vítaná změna.
Nasedáme a vyrážíme směr Tři studně,
což je cíl naší výpravy. Za necelé čtyři
hodiny jsme na místě. Teplota se pohy-
buje okolo 14 stupňů a ujištění místních,
že ještě před hodinou zde bylo dvaadva-
cet, nás trochu zamrzí. Ale
co, ubytovat se a hupky na
kola. Někteří odvážlivci
vyrážejí i přes naše varová-
ní v krátkých kalhotách.
Bude je to za chvíli mrzet,
ale statečně na sobě neda-
jínic znát a lehce promo-
dralí dojedou úspěšně do
cíle. Už při prvním výjezdu
se projevují rozdílné vlast-
nosti kol a pár minut stráví-
me nahazováním řetězů.
Teplota klesla ještě o pár
stupňů, začal foukat ostrý
protivítr s drobným deštěm. Prostě ideál-
ní počasí. Naše výprava se ihned diferen-
covala. V popředí jedou namakaní chlap-
ci, nabití energií a toužící ukázat své před-
nosti. Tuto skupinu musíme neustále kon-
trolovat, protože jejich zběsilá jízda půso-
bí ostatním komplikace v podobě hro-
madné kolize. Poté následuje střed, který
je celkem v pohodě, a nakonec jedou kra-
jináři, kteří kombinují jízdu s pěším
pochodem a vychutnávají krásy okolí.
Tato skupina má jednu nevýhodu: musí-
me na ni pořád čekat. Za krásného poča-
sí to tolik nevadí, ale  když  fouká ostrý
studený vítr, tak to není zrovna ideální.
Naštěstí v kempu, kde spíme, je krásně
vytemperováno, sucho a ze sprch teče
nádherně teplá voda. Večer zalézáme do
peřin a znaveni usínáme. 
Druhý den se jedeme podívat na Devět
skal, nejvyšší  vrch v okolí. Cesta je nád-
herná, vede lesy a straní se veřejných
komunikací, což je pro naši výpravu ide-
ální. Cestou zpět čekáme na náš zadní
voj krajinářů a závodíme s jednou sleč-
nou mající stejný směr jako my. Jednou
předjedeme my ji, podruhé ona nás.
Vzhledem k tomu, že my jedeme na
kolech a ona jde pěšky, to nás trochu
znervózňuje. Odpoledne se jedeme podí-
vat na klenot barokní gotiky a památku
UNESCO, kostel sv. Jana Nepomuckého
na Zelené hoře. Jelikož je vzdálenost pro

Cyklistický kurz pro žáky osmých ročníků

krajináře značná, vydávají se s učitelem
na prohlídku po okolních lesích a zbytek
jede se mnou. Jedeme svižným tempem
a neustále z kopce. Radost z tohoto požit-
ku nám kazí pouze ta skutečnost, že
pojedeme touto cestou zpět, tudíž do
kopce. U kostela jsme za chvíli, ale
musím smířit s faktem, že nejvíc jsem tuto
perlu barokní architektury chtěl vidět
jenom já. Ostatní ji registrují pouze jako
jednu z dalších staveb v okolí a ani můj
nadšený výklad je nikterak neinspiruje,
větší pozornost věnují sousednímu poli
řepky. Možná kdybychom zastavili vedle
nákupního centra, to by bylo něco jiného.
Pomyslím si cosi o perlách a dávám
pokyn k návratu. Cesta zpět zaměstná
všechny, mlčky šlapeme, vnímáme bola-

vé svaly a odpočítáváme zbylé
kilometry. Celkově hodnotíme
úterý jako pěkný turisticko-
poznávací den. 
Ve středu od rána prší. Je to
takový druh deště, kdy nejste

vůbec schopni určit, kdy skončí. Hrajeme
v okolí kempu hry, na kola sedáme až
odpoledne. Pořád prší. Do poslední chví-
le někteří nevěří, že to myslíme vážně.
Nicméně i jízda za deště lesem má svoje
kouzlo. Po určité době se rozdělujeme,
protože část výpravy se jede usušit
a zbytek pokračuje. 
A je tu konec, další den nastupujeme do
pana Mopadžiho a jedeme zpět do Prahy.
Je to škoda, protože se nám výprava
vydařila a všem se na cyklistickém kurzu
líbilo. Ale všechno jednou končí. 
Tak zase příště ahoj! 

Mgr. Vladislav Jůza,
ZŠ Stoliňská

"Pan Mopadži", je Mercedes
neurčitého věku, který nás
vezl již na minulou výpravu.

Cíle naší cesty: Tři studně, 
Devět skal a Zelená hora. 
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Grilování na konci 
školního roku
K příjemnému posezení s grilováním u
příležitosti rozloučení se školním rokem
třídy 1. B jsme se sešli v Počernickém
lomu ve čtvrtek 28. 5. I když počasí příliš
nepřálo, účast  byla hojná. Pozvání neod-
mítl ani ředitel Martin Březina s dětmi a
manželkou, která dětem upekla výborný
koláč a sušenky. S velkou radostí děti při-
vítaly třídní učitelku Lenku Voříškovou,

V pátek 29. května 2009 proběhl na naší
škole cvičný požární poplach. Vše bylo
předem domluveno a pečlivě naplánová-
no, jen počasí se nějak nepovedlo.
Foukal studený vítr a pršelo, takže původ-
ně plánované hrátky s hasičskou techni-

Škola v přírodě
V týdnu od 21. do 28.5. se žáci 4. a 5.
třídy ZŠ Stoliňská a jejich učitelé zúča-
stnili školy v přírodě v překrásném pro-
středí Starých Splavů u Máchova jezera.
Počasí bylo nádherné, veskrze letní, a tak
jsme k velké radosti všech většinu hor-
kých dní strávili na písečné pláži, koupali
se, opalovali a stavěli hrady z písku.
Abychom však úplně nezlenivěli, podnikli

Cvičný požární poplach 
v ZŠ Stoliňská

kou byly nemyslitelné. Přesně v 9:15 se
ozvaly sirény požárního vozu, který se blí-
žil ke škole, vzápětí se školní rozhlas pos-
taral o rychlé vyhlášení stavu ohrožení
a pokynu k urychlené evakuaci všech
prostor školy. Nezvykle vyděšení žáci se
pod vedením učitelů shromáždili na škol-
ním hřišti a po následném překontrolová-
ní, zda někdo nezůstal ukryt v prostorách
školních budov, byla akce s patřičným
vysvětlením ukončena. Atmosféru hrozící-
ho nebezpečí dokreslovaly sirény a
nevlídné počasí. 
Chtěl bych poděkovat Sboru dobrovol-
ných hasičů v Horních Počernicích, kon-
krétně Oldřichu Mudrovi, Jaroslavu
Zachovi, Ludvíku Fričovi, Petru Růžičkovi
a Františku Karochovi. Poděkování patří
také strážníkům z místního oddělení
Městské policie, se kterými je vždy velmi
dobrá spolupráce.

Martin Březina, ředitel školy

hrály si v pláštěnkách a holínkách, ale
vůbec jim nevadilo, že prší. Kuchaři
Jakub Kotyza, Michal Atie a Michal
Kosinaí se na podobné rodinné akce spe-
cializují. Připravili pro všechny přítomné
překvapení ve formě vyřezávaného
melounu s logem školy a spoustu sla-
ných i sladkých dobrot. Děti si připily dět-
ským šampaňským, velký úspěch měl u
nich vepřový satay na špejli, čokoládová
fontána zase u rodičů. Odpoledne se
všem moc líbilo a těšíme se na podobné
setkání v příštím školním roce.             MB

jsme fyzicky náročný pochod do Doks a
okružní jízdu parníkem po Máchově jeze-
ře. Navečer jsme se příjemně unavení
vraceli do hotelu Borný, který se nachází
na idylickém místě a obklopen borovým
lesem. Tam na nás čekala vydatná veče-
ře a zajímavý večerní program. Žáci si
uprostřed přírody, her a sportovních sou-
těží odpočinuli od každodenního stereo-
typu a načerpali síly do závěru letošního
školního roku.

Petra Pauchová, 
vychovatelka

Techmánie
Dne 20. května jeli žáci II. stupně na výlet
do Plzně, kde ve staré budově Škodovky
navštívili výstavu Techmánie. V expozici
pro velké i malé si můžete prakticky ově-
řit fungování nejrůznějších fyzikálních
zákonů a jevů. Našimi tématy byly zvuk,
magnetismus a vlnění, takže jsme využili
právě přístroje vytvářející, měřící, přená-
šející a mísící zvuk a vlny. Rozdělili jsme
se podle tříd a dostali řadu úkolů.
Průvodci nás zasvětili do tajů fungování
přístrojů, pak jsme dostali rozchod a vrhli

se vypracovávat zadané úkoly. Po půlho-
dince jsme s našimi průvodci výsledky
pokusů zkontrolovali. Všechny další akti-
vity, hry, hlavolamy, dokumentární filmy,
přístroje zabývající se optikou a světlem
jsme ani nestačili vyzkoušet, a už se jelo
do Prahy. Na výlet jsme trochu „museli“,
ale zkuste říct třídní a navíc fyzikářce NE!,
Jenže byla to zábava a hodně jsme se
dozvěděli. Až budete mít volný víkend,
určitě se jeďte na Techmánii podívat.

žáci 9. B, ZŠ Stoliňská
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V letošním roce se poprvé konaly
Sportovní hry mateřských škol, organizo-
vané Happy Time sdružením ve všech
krajích České republiky. V Praze probíha-
ly pod záštitou Marie Kousalíkové,
náměstkyně primátora hl. m. Prahy.
Cílem projektu je, aby děti nalezly radost
ze sportu, objevily v sobě zdravou soutě-
živost a nebály se týmové práce. 
V Praze proběhlo krajské finále, které
bylo také oslavou konce školního roku
a vyvrcholením společného sportovního
jara, 28.5.2009 v ZŠ Campanus v Praze
11.  Zahájení se ujala Ing. Kousalíková
společně se stříbrným olympionikem
v hodu diskem Imrichem Bugárem
a veslařkou Mirkou Knapkovou. Proběhlo
slavnostní zapálení olympijského ohně,
zazněla oficiální hymna a hry byly odstar-
továny. Z každé městské části se spor-
tovního klání zúčastnilo jedno desetičlen-
né družstvo odvážných dětí předškolního
věku.
Horní Počernice reprezentovala MŚ
Chodovická v pěti sportovních disciplí-
nách: štafetovém běhu, hodu do dálky,
překážkové chůzi, skoku v pytlích
a pětiskoku. Poté bylo pro děti připraveno
přestavení Václava Upíra Krejčího a ve 13
hodin proběhlo vyhlášení vítězů. Ocenění
předal starosta Prahy 11 Dalibor
Mlejnský. Naše děti se umístnily na 10.
místě a za svůj výkon obdržely odměnu.
Odpoledne se spokojené a trochu unave-

né vrátily se svými učitelkami
Uhrovou a Divišovou zpět do
Horních Počernic. 
Celý tým MŠ Chodovická pro-
kázal, že mu pojem fair play
není cizí a vše zvládl na výbor-
nou. Účast v celopražském
finále je toho důkazem. Sportu
zdar!

Helena Víchová, 
odbor školství a kultury

Tým předškoláků z MŠ
Chodovická získal na pražských
sportovních hrách 10. místo.

Sportovní hry mateřských škol

Pražské příměstské vlaky 
ve špičce rychlejší než auto
Ranní test, při kterém tři týmy dětí závodi-
ly s auty, ukázal, že vlaky pražského Eska
jsou pro dopravu z okrajových částí Prahy
do centra města podstatně rychlejší. 
Děti jely ráno pravidelnými vlaky do cent-
ra města ze stanic Roztoky u Prahy (odj.
7:34), Praha-Horní Počernice (odj. 7:46)
a Úvaly (odj. 7:29), současně s nimi vyje-
la auta. Všechny posádky se musely
dostat do haly metra ve stanici Náměstí
Republiky. 
Sedmdesát dětí dorazilo do cíle načas,
zato všechny posádky aut uvázly
v tradiční ranní zácpě a dorazily skoro
o půl hodiny později než děti. 
“Jsem ráda, že se naše 4. třída zúčastnila
této zajímavé akce. Vím, že starosta Ivan
Liška této dopravě taky fandí a já jsem na
ní přímo závislá, takže mě výběr naší školy
o to více potěšil,” uvedla Jana
Neudertová, ředitelka ZŠ Ratibořická. 
Závod s názvem Dejte dětem čistý
vzduch měl upozornit na rychlost vlaků  a
na to, že nezatěžují životní prostředí tolik
jako automobilová doprava. Po skončení
akce byla pro děti připravena prohlídka
výstavy železničních modelů v Jindřišké
věži.

-red-

Na poslední květnovou neděli připravila
místní organizace za podpory MČ Praha
20 tradiční dětské rybářské závody na
Koupališti. Studený vítr ani déšť neodradil
celkem 13 mladých rybářů, aby už v 7
hodin ráno byli v rybářské klubovně
a losovali o svůj závodní úsek. V 8 hodin
měli všichni nakrmeno
a závod byl odstarto-
ván. Nejlépe se vedlo
Jiřímu Hoffmannovi,
který ulovil 27 ryb
v délce 615 cm, druhá
/jediná závodnice/ byla
Jitka Pachtová se 17
rybami a 439 cm. Na
třetím místě s 9 rybami
a 322 centimetry skončil
Jiří Techlovský, všichni
jsou z naší organizace. Každý
dostal za umístění diplom,
pohár a krásné ceny. Bez
drobných cen útěchy neodešli
ani ti, kterým se tentokrát
nedařilo. Poděkování patří
všem, kteří se starali o zázemí
a průběh závodu.

Martin Pachta, 
vedoucí mládeže               

17. rybářské závody na Koupališti

Vlevo vítěz Jiří Hoffmann, druhá
Jitka Pachtová a třetí Jiří Techlovský



36

červenec-srpen 2009Hornopoèernický zpravodaj

Poslední školní měsíc je na každé škole velmi rušný.
Každoročně nastává naprosto stejná situace: uhoněné
učitelky s dechem u konce, ale děti vysmáté a plné ener-
gie. Toužebné přání všech dospělých je vydržet! Přání
obou stran – prázdniny.   
Dětem začal červen pěkným MDD v Hummer centru
a pokračoval výletem lodí po Vltavě. Děti z 5. třídy připra-
vily pro své  stejně staré kamarády ze všech počernických
škol turnaj ve vybíjené, školní družina bojovala s dětmi ze
Chval v kopané. Nebyli vítězové ani pora-
žení, byli jen spokojení žáci. Povedl se
i zmrzlinový a špekáčkový den se sportov-
ní akcí Doskočíme až kanadského
Vancouveru, dějiště ZOH 2010. Při  školní
akademii potěšilo děti hlediště plné
povzbuzujících rodičů a kamarádů /foto-
grafie na www.zsspojencu.cz/. Děkujeme
všem, kteří nám pomáhají svými sponzor-
skými dary. Hezké prázdniny vám přejí 

učitelky ZŠ Spojenců

ZŠ Spojenců pořádá
22. září 2009 od 14 hodin

setkání při příležitosti 
75. výročí otevření školy 

Srdečně vás všechny zveme! 

Rušný červen v ZŠ Spojenců

V úterý 16. června to na hřišti FZŠ
Chodovická žilo. Studio Salute tady pořá-
dalo pro všechny děti, které navštěvují
sportovní kurzy, závěrečnou párty pod
názvem Pojďte si hrát. Sešlo se na ní přes
100 dětí a stejný počet rodičů a souro-
zenců. Příchozí vítaly u vchodu voňavé
koblihy a křupavé housky, které darovalo
Pekařství Moravec, Studio Salute zase
nabídlo z vlastní kuchyně mandlový per-
ník. Výběr pití uspokojil i ty nejnáročnější,
zvláště když popíjeli z vlastnoručně
pomalovaného kelímku.
Zahájení akce patřilo tancování. Nejmenší
předškolní děti si zatančily společně s
rodiči a ostatními kamarády  při  oblíbe-
ných písničkách.  Potom přišly na řadu
mladší i starší dívky, které chodí do junior

Pojďte si hrát 2009 - párty Studia Salute

aerobiku, aby předvedly vlastní secvičené
choreografie. Všichni byli odměněni vel-
kým potleskem. Slunce začalo svítit a děti
už se nemohly dočkat soutěží. Ty
nejmenší se tentokrát za doprovodu
svých rodičů potýkaly s mnoha sportovní-
mi, malířskými i přírodovědnými úkoly,
které na ně čekaly při honbě za razítky
pohádkových postav. Kdo správně prošel
celou cestu, dostal za odměnu razítko a
sladkosti. 
Větší děti vytvořily týmy a snažily se roz-

lousknout křížovku, jejíž legenda byla
rozeseta po celém školním hřišti. Musely
zapojit hlavu i nohy, aby  tajenku vylušti-
ly.
Když byly všechny úkoly zdolány a kří-
žovky vyluštěny, sešly se zase děti na
hřišti a po nezbytném občerstvení se pus-
tily do dalších soutěží s míčem, obručemi,
švihadly, badmintonem a létajícími talíři.
Bylo jich tolik, aby se rozdělily všechny
ceny a odměny, které připravilo Studio
Salute za finanční podpory Městské části
Praha 20. Děti byly neúnavné, a tak se po
skoro čtyřech hodinách zábavy jen nera-
dy loučily. 
Hezké prázdniny přeje dětem 

Lenka Malá, Studio Salute

Ve spolupráci s K klubem při Základní
škole Ratibořická a za přispění grantu
z Městské časti Praha 20 - Horní
Počernice se k letošnímu Dni dětí usku-
tečnilo ve školní družině sportovní odpo-
ledne. 
Po splnění všech úkolů si děti odnesly
věcné odměny a sladkosti. 

Zuzana Kopsová, 
vedoucí ŠD ZŠ Ratibořická

K klub při ZŠ Ratibořická
uspořádal 
sportovní odpoledne 
ke Dni dětí

K letošnmu Dni dětí se ve všech
počernických školách pořádaly 
především sportovní akce a soutěže.
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Osmé setkání majitelů unikátních motocyklů značky Bőhmerland
Poslední květnový víkend burácely už od
rána v areálu Chvalské tvrze motory
motocyklů značky Bőhmerland.
Mezinárodní setkání jejich majitelů se
zde konalo už poosmé, letos bohužel
v chladném a deštivém počasí. To ale
neodradilo obdivovatele krásných strojů
od účasti na zajímavé a nevýdělečné
akci, jejímž pořadatelem je tradičně firma
Pneu Zezulka ve spolupráci s ÚMČ Praha
20 a Klubem historických vozidel Praha,
protože bylo jako vždy na co se dívat.
„Mezi nejstarší exponáty patří letos
Böhmerland z roku 1926,” vysvětlil organi-
zátor setkání Jiří Zezulka,“ protože
s výrobou těchto motocyklů se začalo
teprve o rok dříve. Zvláštností strojů
Bőhmerland – Čechie jsou litá kola
z hliníku, motocykly vynikají také délkou
a uvezou až tři osoby. Dnes už je jich
pouze asi stovka, proto je každý z nich
unikát, stejně jako každé naše setkání.“
Pečlivě udržované stroje se po dopoled-
ních soutěžích vydaly na spanilou jízdu

Horními Počernicemi a Prahou. Ve večer-
ních hodinách ukončili “bőhmerlanďáci”
letošní ročník tradičním pokřikem
„Liebisch!“ na památku Albina Liebische,
majitele továrny v Krásné Lípě, kde se
tyto unikátní a spolehlivé stroje pověstné
svou velikostí od roku 1925 vyráběly. 

DM, foto Vladimír Mojžíš jr. 

Motocykly připravené před tradiční
soutěží, který motocykl nastartuje na
první našlápnutí. Letos bylo téžké roz-
hodovat o vítězi, povedlo se to šesti.

Před rokem v pohraničí objevený 
motocykl, bohužel bez motoru.

Strážníci městské policie převzali dar od Úřadu městské části Praha 20
Místostarosta Prahy 20 Tomáš Kádner
a radní Drahomíra Holzmannová předali
dar strážníkům Městské police ve služeb-
ně na Chvalech. Přenosný počítač pro
databázi kradených vozidel, speciální tis-
kárna a kamera v hodnotě 50 tis. Kč mají
přispět k zefektivnění práce policistů při
udržování veřejného pořádku na území
naší městské části. 
Ve spolupráci s Městskou policí se 22.
června na hřišti FZŠ Chodovická usku-
tečnila akce o bezpečném pohybu
v silničním provozu a prevenci úrazů. Asi
dvě stě předškolních dětí a žáků 1. stup-
ně ZŠ absolvovalo jízdu zručnosti
a následný test z dopravní výchovy. Děti
viděly ukázku výcviku služebních psů
a zadržení nebezpečného pachatele. 

Eva Déduchová,
vedoucí OŠK
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Od 6. do 8.8.2009 se v Praze – Velké
Chuchli uskuteční ojedinělý sportovní
svátek, TRIATLONOVÝ FESTIVAL
PRAHA 2009. Jedná se o projekt, který
se svým rozsahem i významem nejen
v Praze, ale i v celé České republice
dosud neuskutečnil.
Na  tři dny se zastaví v Praze světová triat-
lonová elita, aby se utkala na trasách 4 km
plavání, 120 km na kole a závěrečném
30 km běhu o tituly Mistra Evropy. Světová
triatlonová federace ITU se na základě
předchozích úspěšných dvou ročníků
Czech BIGMAN rozhodla zároveň svěřit
organizátorům i statut Světového poháru,
jenž v letošním ročníku čítá šest závodů,
z toho pouze dva v Evropě. 
„Rád bych pozval všechny Pražany, aby

přišli v sobotu 8. srpna povzbudit přede-
vším naše závodníky v čele s Petrem
Vabrouškem a vytvořili atmosféru, která
požene závodníky za jejich cílem
v náročném závodě SP a ME, ale i ty, kteří
se rozhodli absolvovat daleko náročnější
závod Czech BIGMAN. První den v pátek
7.8. absolvují závod v terénním triatlonu
a druhý den v sobotu 8.8. závod v dlouhém
triatlonu. Ten, kdo dokončí oba závody
v předepsaném časovém limitu, získává
titul BIGMAN a zlatý přívěšek s osobním
číslem v historickém pořadí držitelů titulu,”
říká Mgr. Roman Jaroš, ředitel závodu
a autor celého projektu.

TRIATLONOVÝ FESTIVAL PRAHA 2009
bude slavnostně zahájen ve čtvrtek 6.8.

Pozvánka na Triatlonový festival Praha 2009

Život v metropoli má kromě mnohých
výhod i stinné stránky, vysokou krimi-
nalitu, anonymitu a často i lhostejnost
obyvatel. Jednou z nástrah hlavního
města jsou i nevítaní návštěvníci
v bytech a rodinných domech. Ideální
dobou pro zloděje jsou v podstatě jaké-
koliv prázdniny a doba dovolených. 
„V letních měsících se strážníci ve větší
míře věnují kontrole zahrádkářských kolonií
popřípadě chatových oblastí, kde často ke
krádežím dochází,“ říká obvodní ředitelka
Městské policie v Praze 14 Dana Hetzlová.
Zabezpečení svého domova by měli obča-
né  podle Pavla Kocábka z útvaru situační

prevence Městské policie hlavního města
Prahy věnovat určitě pozornost. Stačí pár
triků a zlodějům se násilný vstup do obyd-
lí pěkně zkomplikuje. „Dobré je využít
různá elektronická spínací zařízení, která

nepravidelně podle nastavení rozsvěcují
v bytě nebo rodinném domku světla, zapí-
nají rádio, televizi a tím navozují zdání, že
objekt je obývaný,“ uvedl Kocábek.
U rodinných domků je nutné dbát, aby
keře a stromy nezakrývaly velkou část
objektu, což by umožnilo zlodějům praco-
vat skrytě. Lidé by podle něj neměli zapo-
mínat ani na dobré osvětlení před objek-
tem nebo zabezpečení sklepních
a koupelnových okének. „Optimálním
řešením je zabezpečení rodinného domu
elektrickým zabezpečovacím systémem
s vyvedení poplachového signálu na pult
centralizované ochrany bezpečnostní služ-
by nebo v případě jednodušší signalizace
například k sousedům,“ podotýká
Kocábek. Vyplatí se udržovat dobré vztahy
se sousedy a vzájemně si všímat podezře-
lých osob v blízkosti obydlí. Důvěryhodná
a všímavá osoba vám může v době dovo-
lené dohlížet na byt či rodinný domek,
vybírat poštovní schránku, zalévat květiny
a v případě problémů přivolat policejní
pomoc. 
Mezi hlavní zásady prevence před zloději
patří nechlubit se, kam a na jak dlouho se
na dovolenou odjíždí nebo co máme
doma cenného. Nejdražší věci by měly být
uloženy v sejfu v bance nebo doma
v trezoru, který je instalovaný do zdi nebo
do podlahy. Samozřejmostí by mělo být
zamykání vstupních dveří u panelových
nebo činžovních domů. Je-li byt v přízemí,
nesmíme zapomenout zabezpečit okna,
lodžii a vstupní dveře. Možností je mnoho,
od mříží až po bezpečnostní folie, uzamy-
katelné kliky nebo bezpečnostní dveře a

kování. Ve vyšších
patrech je třeba se sou-
středit na zabezpečení
vstupních dveří, napří-
klad oplechováním
nebo certifikovaným
uzavíracím systémem.
Nemělo by se zapomí-
nat ani na pojištění domova. Pokud přece
jen zloděj byt nebo dům navštíví, je podle
prvního náměstka primátora pro bezpeč-
nost Rudolfa Blažka nutné zachovat klid.
„Nevstupovat bezhlavě do objektu. Možná
je tam ještě zloděj, který by mohl ve stresu
použít i zbraň. Ihned vloupání ohlásit na
policii. Důležité je nikdy neuklízet po zlodě-
jích, tím se poničí stopy, které mohou být
vodítkem pro policii a pojišťovnu. Do proto-
kolu uveďte každou maličkost, může být
důležitá pro vypátrání zloděje a věcí,“ radí
náměstek Blažek.

Firmy s certifikovanou zabezpečovací
technikou občané naleznou na
www.mvcr.cz/prevence/obcanum/rady/od
borne/certifik/index.html). Tuto techniku
vyžadují i pojišťovny. Občan si zde zjistí typ
výrobku, jeho bezpečnostní třídu (napří-
klad u bezpečnostních dveří pojišťovny
vyžadují bezpečnostní kategorie 3 až 4). 

Více se mohou občané dozvědět v rámci
programu Bezpečná lokalita, kam se
mohou přihlásit na stránkách ministerstva
vnitra České republiky:
www.mvcr.cz/prevence/lokalita/index.html.

-red-

v prostorách Křižíkovy fontány defilém
národních federací a vodním představe-
ním na hudbu Má vlast. Vstupenky na toto
slavnostní zahájení jsou v předprodeji již
dnes přímo na Křižíkově fontáně.
Centrum závodů je v Praze - Malé Chuchli,
plavecká část se koná ve Vltavě, cyklistic-
ká část v Chuchelském háji a na zcela uza-
vřené silniční komunikaci Strakonická, se
závěrečným během podél Vltavy
a Barrandovských teras. Start závodu je
v prostoru loděnice ČVUT Praha s cílem na
Chuchelském dostihovém závodišti. Ze
startovného každého závodníka Czech
BIGMAN bude věnováno 10% na výzkum
léků proti rakovině. Veškeré další podrob-
né informace včetně dopravních omezení
jsou na stránkách www.czechbigman.cz.

-red- 

Městská policie radí, jak se nejen v létě vyhnout nevítaným návštěvám

Volejbalový oddíl Sokol Horní Počernice 
ve spolupráci s projektem Volleyball.cz hledá děti ve věku 6 – 10 let

Přijďte sportovat a hrát si
Jak se přihlásit: Ondřej Pastrnák 602 937 919

nebo mail: opastrnak@seznam.cz
Tréninky od září v sokolovně v Horních Počernicích, více na www.volleyball.cz
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Nátěry okapů - dřevěných štítů, 
klempířské 

a pokrývačské práce. 

Půjčovna 
hliníkového lešení.

Možno i s dopravou. 
Tel.: 603 723 486
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AUTODOPRAVA
ZEMNÍ PRÁCE

Milan Petružálek
Novozámecká 520, 190 12 Praha 9

Tel.: 281 931 419, Mobil: 603 242 142, Fax: 281 931 512
www.sute-pisky.cz

kontejnery, sklápěč, valník
sutě, odpad, zemina, písky
kačírek, datě, odpad
demolice - hydraul. kladivo
deponie Praha 9
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PEDIKÚRA - SLUŽBA AŽ K VÁM 
do domu. Objednávky na tel.: 

607 788 591. Ivana Markuziová

AUTOŠKOLA TRIUMF H. POČ.
Sk. AM, A1, A, B, kondiční jízdy.

www.triumf.kontakt24.cz.
Tel.: 603 418 333, 281 920 134

INSTALATÉR – TOPENÁŘ
voda, topení, plyn, studny, strojní čiš-

tění odpadu + kontrola kamerou. 
Tomáš Charvát, tel.: 607 126 127

Instalatérství, topenářství. 
Provádíme nové instalace, 

rekonstrukce, opravy, přípojky. 
Tel.: 605 444 450

Pronajmu garáž uprostřed H. Počernic.
Tel.: 606 655 228

Šití na zakázku i pro děti.
Tel.: 776 600  821

Basketbalový oddíl sokol H.P.
otevírá přípravku pro chlapce ročník

2001 - 2002. Kontakt Ing. Ptáček, 
tel.: 608 383 835, 

e-mail: ptacekv@seznam.cz

Prodám byt v H.P., OV, cihla, 3KK,
56m2 + lodž. + sklep. 2,69 mil. Kč,
info na: byt.tkke.com, tel.: 774 354

456. RK ne.

Angličtina individuálně v dopoledních
a odpoledních hodinách pro děti, 

studenty a dospělé. Večerní kurzy pro
dospělé. Ing. Hana Babíčková, 

tel.: 776 807 962

Velkoobchod surovin pro pekaře 
a cukráře v Horních Počernicích hledá
na pozici skladník, nebo skladník řidič.

Předpoklad praxe v oboru 3 roky.
Bližší informace na tel.: 724 564 211

SOŠ pro administrativu EU, Lipí 1911,
Praha – Horní Počernice přijme od 
1. 9. 2009 pomocnou pracovnici do
školní jídelny na 6 hodinový úvazek.

Pracovní doba : pondělí – čtvrtek
/13,00-19,00 hod./, pátek /9,00-15,00
hod./. Požadujeme: zdravotní průkaz 

a čistý rejstřík trestů. Informace u ved.
ŠJ: tel. 281012784 a 605295533.

Daně, DPH, daňové přiznání, mzdy.
Tel.: 608 383 835
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